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Nr. 16 Donderdag 19 februari 1987

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 527

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 527

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 527

Verslag
Indiening, blz. 527

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 527

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 528

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 528

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 528

Mededeling van de Voorzitter
_ Wijzigingen in verwijzingen naar Commis-

sie, blz. 528

Samenstelling van Commissies
Wijzigingen onder de vaste en
vangende leden, blz. 528

plaatsver-

Dringende vragen (R.v.O. art. 66, 5)
Dringende vraag van de heer F. Cauwen-
berghs tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en Werkge-
legenheid, over een principiële goedkeu-
ring van het bouwen van een containerka-
de te Antwerpen, blz. 529
Dringende vraag van de heer J. Gabriels
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over het sociaal contract voor Lim-
burg, blz. 529

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer H. Schiltz tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over het
toewijzen van concessies voor het boren
naar petroleum, blz. 530
Vraa van de heer A. Denys tot de heer
G. 8eens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
organisatie en de kostprijs van de Project-
dagen, blz. 531
Vraa
G .  8

van de heer M. Capoen tot de heer
eens, Voorzitter van de Vlaamse

Executieve, Gemeenschapsminister van
Econbmie  en Werkgelegenheid, en de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en Ruim-
telijke Ordening, over de houding van de
Vlaamse Executieve inzake de aanleg van
de autoweg Pecq-Armentieres, blz. 531

Vraag van mevrouw M. Vogels tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over het
faillissement van Jones and Lamson als-
mede het werkloosheidsbeleid in de Zen-
nevallei, blz. 532
Vraag van de heer E. Coppens tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van Gezin en Welzijnszorg, over de
criteria voor het bepalen van de subsidië-
ring van de OCMW’s  door het Bijzonder
Fonds voor Maatschappelijk Welzijn, blz.
533
Vraag van de heer L. Van den Bossche
tot mevrouw R. Steyaert, Gemeenschaps-
minister van Gezin en Welzijnszorg, over
de o vang van politieke vluchtelingen,
blz. 33s
Vraag van de heer E. Flamant tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van Gezin en Welzijnszorg, over de
werking van Kind en Gezin in de BSD,
blz. 533
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
een rapport in verband met grensover-
schrijdende stankoverlast ten noorden van
Antwerpen en het daaraan gegeven ge-
volg, blz. 534
Vraag van de heer A. Denys tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
werking en de financiering van de VZW
Milieu en Veiligheid, blz. 535
Vraag van de heer J. Sauwens tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
bodemvergiftiging te Bocholt, blz. 536
Vraag van mevrouw M. Van Puymbroeck
tot de heer J. Pede, Gemeenschapsminis-
ter van Binnenlandse Aangelegenheden
en Ruimtelijke Ordening, over de ruilver-
kaveling in het agrarisch gebied rond het
beschermd natuurreservaat De Maatjes,
blz. 536
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer J. Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en Ruim-
telijke Ordening, over de onderhandelin-
gen in verband met de weekendverblijven
en de regularisatie ervan, blz. 537
Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer P. Deprez, Gemeenschapsminister
van Externe Betrekkingen, over het voor-
stel van de EEG-Commissie tot stimule-
ring van de uitwisseling van studenten bin-
nen de Europese Gemeenschap, blz. 537
Vraag van de heer W. Cortois tot de heer
P. Deprez, Gemeenschapsminister van
Externe Betrekkingen, over het versprei-
den van door het Kabinet van de Minister
uitgegeven voorlichtingsbrochures via be-
paalde partijsecretariaten, blz. 539
Vraag van de heer A. Vangronsveld tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de OVAM-plannen om in Lanaken

op de KNP-terreinen een verbrandingso-
ven te vestigen, blz. 539
Vraag van de heer J. Sauwens tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
aangekondigde bouw van een verbran-
dingsoven te Lanaken,  blz. 539

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, mevrouw R. Steyaert, Gemeen-
schapsminister van Gezin en Welzijns-
zorg, de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, en de heer J. Lens-
sens, Gemeenscha sminister van Volks-
gezondheid en Leefmilieu, over het op de
helling zetten van de tijdelijke tewerkstel-
lingsstatuten door de nationale overheid
Interpellatie van mevrouw N. Maes tot de
heer P. Dewael, Gemeenscha sminister
van Cultuur, over de maatrege en van deP
Vlaamse Executieve om de catastrofale
gevolgen van de nieuwe reglementering
voor het BTK- en DAC-personeel op de
tewerkstelling in de sociaal-culturele sec-
tor op te vangen, blz. 539

Sprekers : mevrouwen M. Vogels, N.
Maes, de heer W. Seeuws, Minister
G. Geens

Regeling van de werkzaamheden, blz. 548

Nr. 17 Donderdag 19 februari 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 549

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en WerkgelegenKeid, over
de beslissing van het Overlegcomité Rege-
rin -Executieven van 21 januari 1987 be-
tre fende de overheveling van parastataleP
instellingen naar de Gemeenschappen en
Gewesten, blz. 549

Sprekers : de heren H. Schiltz, J. Van
Elewyck, Minister G. Geens

Interpellatie van de heer N. De Batselier
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de huisvesting van het Ministe-
rie van de Vlaamse Gemeenschap te Brus-
sel, blz. 554

S
IJ

rekers : de heer N. De Batselier en
inister G. Geens

Indiening van moties, blz. 564

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer A. Denys tot de heer G. Geens,
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	 Ver- 

Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de subsidiëring
van de KMO’s via de expansiewetgeving

Hoofdelijke stemming, blz. 564
Sprekers : de heren J. Van Elewyck,
G. Verhaegen, A. Denys

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister  van Gezin en Welzijnszorg, over de
maatregelen van de Vlaamse Executieve
om in het OCMW van Kraainem de
rechtsorde te herstellen en een tweede
zaak-Ha

E
part te voorkomen, blz. 566

Spre ers : de heer H. Schiltz, me-
vrouw R. Steyaert *.

Interpellatie van de heer H. De Loor tot

de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de fusie van de Vlaamse Waterzuive-
ringsmaatschappij met de Waterzuive-
ringsmaatschappij van het Kustbekken en
de malaise onder het personeel van de
VWZ, blz. 569

Sprekers : de heren H. De Loor, A.
Denys, A. Geens, Minister J. Lens-
sens

Indiening van moties, blz. 575
Interpellatie van de heer A. Geens tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de afvalverwerking in het licht van bepaal-
de Havilandbeslissingen en het gifstort  te
Bocholt, blz. 575

Sprekers : de heren A. Geens, F. Ver-
meiren,  Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer A. Geens tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister

van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
natuurschending door waterverontreini-
ging en wateroverlast, blz. 579

Sprekers : de heer A. Geens, Minister
J. Lenssens

Interpellatie van de heer W. Van Durme
tot de heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister  van Externe Betrekkingen, en de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de bescherming van waterrijke gebieden
in Vlaanderen, blz. 582

Sprekers : de heer W. Van Durme,
Minister J. Lenssens, Minister P. De-
prez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 587

Rechtzetting, blz. 587

Omslag 3
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VOORZITTER : de heer F. Groot-
jans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd. . .

- De vergadering wordt geopend om
10 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

E. Baldewijns, A. Bogaerts, J. De
Seranno, A. Vanhaverbeke, F. Wil-
lockx ; gezondheidsredenen.

E. Beysen,  W. Demeester-De
Meyer, A. Diegenant ; buitenslands.

\ P. De Keersmaeker, J. Dupré, F.
Ghesquière, T. Merckx-Van Goey ,
L. Tindemans, L. Van den Bossche,
H. Van Rompaey ; ambtsverplichtin-
gen.

ONTWERP VAN DECREET

Indiening en verwijzing

Het volgende ontwerp van decreet
werd ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende
oprichting van een Fonds tot
Bevordering van het Industrieel

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 16
19 februari 1987

Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Economie, Tewerkstelling
en Energie.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De volgende voorstellen van decreet
werden ingediend :

- Voorstel van decreet van de heer
J. Gabriels houdende wijziging
van artikel 44 van de wet van 29
maart 1962 houdende organisatie
van de ruimtelijke ordening en
van de stedebouw
- 187 (1986-1987) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Ruimtelijke Ordening

- Voorstel van decreet van de heer
J. Gabriels houdende bescher-
ming van het archeologisch patri-
monium
- 188 (1986-1987) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Cultuur.

- Voorstel van decreet van de heer
M. Galle houdende wijziging van
het decreet van 28 juni 1985 hou-
dende vaststell ing, voor het
Vlaamse Gewest, van regelen be-
treffende de organisatie van de
procedure alsook de uitoefening

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

Donderdag 19 februari 1987
Morgenvergadering

van het administratief toezicht op
de gemeenten
- 189 (1986-1987) - Nr. 1.

Verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Taaldecreetgeving.

VERSLAG

Indiening

Het volgende verslag werd inge-
diend :

- door de heer H. Adriaensens na-
mens de Commissie voor Huisves-
ting en Stadsvernieuwing over het
voorstel van resolutie van de he-
ren P. De Weirdt en H. De Loor
betreffende de onverantwoorde
stijging van de huurprijzen voor
de sociale woningen
- 183 (1986-1987) - Nr. 2.

OPMERKING VAN HET REKEN-
HOF

Indiening en verwijiing

De volgende opmerking van het Re-
kenhof werd ingediend :

- Opmerking van het Rekenhof be-
treffende de stand van zaken met
betrekking tot een aantal nog niet
geregulariseerde bevoegdheids-
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overschrijdingen, vanwege  de
Vlaamse Executieve, in sommige
culturele aangelegenheden.

Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

MEDEDELING VAN HET RE-
KENHOF

Indiening en verwijzing

De volgende mededeling van het Re-
kenhof werd ingediend :

- Mededeling van het Rekenhof in-
zake de VZW ,,Philharmonie van
Vlaanderen”
- Vervolgcorrespondentie

Verwezen naar de Commissie
voor Financiën en Begroting.

ARRESTEN VAN HET ARBI-
TRAGEHOF

Indiening

De volgende arresten van het Arbi-
tragehof  werden ingediend :

- Arrest van het Arbitragehof van
29 januari 1987 inzake de prejudi-
ciële vraag gesteld door de recht-

. bank van eerste aanleg te Antwer-
pen (kamer 28bis,  zitting houdend
in correctionele zaken) bij vonnis
van 27 juni 1986 in de zaak
OVAM - Openbare Afvalstoffen-
maatschappij voor het Vlaamse
Gewest, eiseres op rechtstreekse
dagvaarding, tegen De Smet Ed-
dy, Gosselin Georges, Bruwiere
Guy en de NV Immobiliënkan-
toor Espana Belga, rechtstreeks
gedaagden, in aanwezigheid van
het Openbaar Ministerie
- Rolnummer 36.

- Arrest van het Arbitragehof van
29 januari 1987 inzake het beroep
tot schorsing van het decreet van

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 16
19 februari 1987

het Waalse Gewest van 7 oktober
1985 ,,sur la protection des eaux
de surface conte la pollution” (in-
zake de bescherming van het op-
pervlaktewater tegen vervuiling)
- Rolnummer 45.

Deze arresten liggen ter inzage bij
het Secretariaat van de Raad, Af-
deling Openbare Vergadering.

SCHRIFTELIJKE
(R.v.O. art. 65)

VRAGEN

Indiening

Schriftelijke vragen werden inge-
diend door :

- de heren W. Beysen, P. Breyne,
G. Cardoen, J. Caudron, A. De
Beul, H. De Loor, J. Depré, E.
Derycke, M. Didden, A. Diege-
nant, L. Dierickx, M. Galle, E.
Gryp, L. Kelchtermans, A. Lari-
don, J. Laverge, mevrouw N.
Maes, de heer C. Marchand, me-
vrouw T. Merckx-Van Goey, de
heren 0. Meyntjens, M. Olivier,
Y. Ottenbourgh, mevrouw M.
Panneels-Van Balen, de heren
J.P. Pillaert, J. Ramaekers, J.
Sauwens ,  A .  Sche l l ens ,  H .
Schiltz, J. Sleeckx, H. Suyker-
buyk, P. Tant, J. Valkeniers, E.
Vandebosch, W. Van Durme, J.
Van Elewyck, J. Van Hecke, L.
Vanhorenbeek, K. Van Miert, 0.
Van Ooteghem, R. Van Steenkis-
te, F. Vermeiren, mevrouw M.
Vogels.

MEDEDELING VAN DE VOOR-
ZITTER

Wijzigingen in verwijzingen naar
Commissie

De Voorzitter : Het voorstel van de-
creet van de heer 0. Van Ooteghem
houdende bevordering van de eigen
muziekcultuur, Stuk 68 (1985-1986)
- Nr. 1, oorspronkelijk verwezen

Ingekomen stukken
Wijzigingen in verwijzingen naar Commissie
WiiziEingen vaste en Dlaatsvervannende  leden

naar de Commissie voor Cultuur,
wordt verwezen naar de Commissie
voor de Media.

Het voorstel van decreet van de heer
P. Peeters houdende verplichting tot
mededeling van het nieuw adres aan
de Nederlandse Commissie voor de
Cultuur van de Brusselse Agglomera-
tie door het uitschrijvend gemeente-
bestuur bij verhuizing van een inwo-
ner naar een gemeente van de Brus-
selse agglomeratie, Stuk 72 (1985-
1986) - Nr. 1, oorspronkelijk verwe-
zen naar de Commissie voor Cultuur,
wordt verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegenhe-
den en Taaldecreetgeving.

SAMENSTELLING VAN COM-
MISSIES

Wijzigingen onder de vaste en plaats-
vervangende leden

De Voorzitter : Dames en heren,
door de SP-fractie wordt voorge-
steld :

-

-

-

-

in de Commissie voor Samenwer-
king de heer Boel als vast lid te
vervangen door de heer Ramae-
kers ;

in de Commissie voor Binnen-
landse Aangelegenheden en Taal-
decreetgeving de heer Boel als
vast lid te vervangen door de heer
Knuts en de heer Knuts als plaats-
vervangend lid te vervangen door
de heer Swinnen ;

in de Commissie voor Ondewijs
en Vorming de heer Ramaekers
als plaatsvervangend lid te ver-
vangen door de heer Swinnen ;

in de Interparlementaire Commis-
sie voor de Nederlandse Taalunie
de heer Boel als vast lid te vervan-
gen door de heer Schellens.

Geen bezwaar ? (Instemming)

Aldus is besloten.
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DRINGENDE VRAGEN (R.v.O.
art. 66,5)

Dringende vraag van de heer F. Cau-
wenberghs tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie en Werkgelegenheid, over een
principiële goedkeuring van het bou-
wen van een containerkade te Ant-
werpen

De Voorzitter : Aan de orde is de
dringende vraag van de heer Cau-
wenberghs tot de heer Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Econo-
mie en Werkgelegenheid, over een
principiële goedkeuring van het bou-
wen van een containerkade te Ant-
werpen.

De heer Cauwenberghs heeft het
woord.

De heer F. Cauwenberghs (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw en heren Ministers, geachte
collega’s, ik verneem dat de Vlaamse
Regering haar principiële goedkeu-
ring zou gehecht hebben aan het bou-
wen van een containerkade in het
Noorden van het Galgenschoor in de
Haven van Antwerpen.

Graag vernam ik de precieze inhoud
van deze principiële goedkeuring en
wanneer de Voorzitter denkt dat de
Vlaamse Regering een definitieve be-
slissing zal nemen.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, ik kan het geachte lid medede-
len dat de Vlaamse Executieve in
haar vergadering van 11 februari
1987 inderdaad haar principiële
goedkeuring heeft gehecht aan het
bouwen van een containerterminal in
het Noorden van het Galgenschoor
in de Haven van Antwerpen.

Bij deze principiële beslissing werd
rekening gehouden met :

- de principiële gunstige beslissing
van het Ministerieel Comité voor
Economische en Sociale Coördinatie
van 18 december 1986 ;

- de resultaten van de kosten-ba-

Vlaamse Raad
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tenanalyse van Professor Blauwens ;

- de tijdens de voorbereidende ver-
gaderingen van 29 januari, 2 februari
en 6 februari 1987 meegedeelde ele-
menten, door de Stad Antwerpen en
het Ministerie van Openbare
Werken ;

- de nota van het Bestuur der Wa-
terwegen - Ministerie van Openba-
re Werken van 6 februari 1987 in ver-
band met de keuze van de inplanting
van de containerkaai ;

- het ministerieel besluit van 21 ja-
nuari 1985 tot bescherming als land-
schap van het Groot Buitenschoor -
Galgenschoor te Antwerpen (Lillo,
Zandvlietj) ;

- de bepalingen van de Conventie
van Ramsar, geratificeerd bij wet van
22 februari 1979 ;

- het koninklijk besluit van 3 okto-
ber 1979, houdende vaststelling van
het gewestplan Antwerpen ;

- de nota van AROL - Ministerie
van de Vlaamse Gemeenschap van 2
februari 1987 ;

- de studieopdracht van de Minister
van Openbare Werken aan het Insti-
tuut voor Natuurbehoud te Hasselt.

Teneinde haar toe te laten, in volle
respect voor de wettelijke beschik-
kingen, procedures en internationale
verplichtingen, binnen de kortst mo-
gelijke termijn een definitieve beslis-
sing te nemen, heeft de Vlaamse
Executieve haar Voorzitter, de Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, de Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke
Ordening en de Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, ieder wat hem be-
treft, gelast met de concretisering van
deze beslissing.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer J. Ga-
briels tot de heer G. Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over het sociaal

Bouw containerkade Antwerpen
Sociaal contract Limburg

contract voor Limburg

De Voorzitter : Aan de orde is de
dringende vraag van de heer Gabriels
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het sociaal
contract voor Limburg.

De heer Gabriels heeft het woord.

De heer Gabriels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, volgens mijn
informatie had op 12 februarie
jongstleden een eerste gesprek plaats
tussen de Gouverneur van Limburg
en de Bestendige Deputatie om het
zogenaamd sociaal contract inzake
reconversie en ontwikkeling van
Limburg op gang te brengen.

Zowel de Provincieraad van Limburg
als alle betrokken politieke partijen
hebben duidelijk te kennen gegeven
dit sociaal contract mee te helpen on-
dersteunen en uitwerking te geven.
De Volksunie heeft daarbij duidelijk
aangegeven in geen geval dit contract
te aanvaarden als alibi voor de slui-
ting van drie mijnen.

Graag had ik van de Minister verno-
men :

1. waarom de onderhandelingsdele-
gatie van Limburg beperkt wordt tot
de Gouverneur en de CVP-SP-dele-
gatie ;

2. of het niet logisch is dat dit kan
gebeuren door een onderhandelings-
delegatie samen te stellen die bestaat
uit alle betrokken politieke partijen
in Limburg.

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s, op
4 februari 1987 besliste de Vlaamse
Executieve om de uitvoering van de
diverse maatregelen van het recon-
versie- en expansiebeleid voor Lim-
burg te coördineren en hierover sys-
tematisch overleg te plegen met de
Limburgse overheid.

Daartoe heeft de Vlaamse Executie-
ve in haar schoot een vaste delegatie
aangeduid bestaande uit de Voorzit-
ter, de Gemeenschapsminister van
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Financiën en Begroting, de Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en
Vorming en de Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur en occasioneel de
Gemeenschapsminister van Externe
Betrekkingen.

Voor dit overleg werden van Lim-
burgse zijde de Gouverneur en de
Bestendige Deputatie uitgenodigd.

Dit systematisch overleg heeft tot
doel de coördinatie te verzekeren van
alle initiatieven inzake reconversie
van Limburg. Tevens zal dit overleg
de gevoerde acties evalueren en bij-
sturen.

Tijdens de eerste bijeenkomst van 12
februari jongstleden waren de deel-
nemers het er over eens dat het glo-
bale objectief van het reconversiebe-
leid moet zijn de sociaal-economische
situatie van de Provincie Limburg
binnen 10 jaar op een peil te brengen
dat overeenstemt met het gemiddel-
de van Vlaanderen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN (R.v.O. art. 66) ’

Vraag van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het toewijzen
van concessies voor het boren naar
petroleum.

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Schiltz
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het toewijzen
van concessies voor het boren naar
petroleum.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de bevoegd-
heid voor het verlenen van concessies
voor het boren naar petroleum be-
hoort sedert de wetten op de staats-

hervorming van 1980 aan de Execu-
tieve. De rechten op de exploratie en
exploitatie van de natuurlijke rijk-
dommen werden effectief overgedra-
gen naar het Vlaamse Gewest, het
wettelijke kader voor het verlenen
van concessies is aanwezig en in de
Vlaamse Administratie bestaat er
een Dienst Natuurlijke Rijkdommen
en Energie.

Kan de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve antwoorden op de vol-
gende vragen ?

1. Werden er vóór de inwerkingtre-
ding van de wetten van 1980 door de
centrale Regering concessies toege-
kend aan bedrijven in Vlaanderen ge-
vestigd ? Welke zijn deze eventueel
en wat is daar na de bevoegdheids-
overdracht mee gebeurd ?

2. Werden er bij de Vlaamse Rege-
ring aanvragen ingediend voor toe-
wijzing van concessies voor petro-
leumboringen ? Hoeveel, sedert
wanneer en door wie ?

3. Heeft de Executieve reeds enige
beslissing genomen inzake deze aan-
vragen ? Indien niet, waarom niet ?
Wanneer mogen de eerste beslissin-
gen dan verwacht worden ?

4. Is de Dienst voor Natuurlijke
Rijkdommen en Energie van de
Vlaamse Administratie reeds opera-
tioneel en over hoeveel personeelsle-
den beschikt deze dienst ?

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, tot vóór de
inwerkingtreding van de bijzondere
wet van 8 augustus 1980 werden in
totaal 4 aanvragen ingediend tot het
bekomen van een uitsluitende ver-
gunning voor opsporing en ontgin-
ning van petroleum en aardgas in een
gebied van het Vlaamse Gewest. Een
vijfde aanvraag om mededinging met
één van de vorige, werd ingediend
na 1 oktober 1980, doch werd bij de
nationale overheid ingediend. Na-
dien zijn nog twee aanvragen inge-
diend bij de Vlaamse Regering.

I n g e v o l g e  d e  bevoegdheidsover-
dracht naar de Gewesten, zijn de eer-
ste vijf aanvraagdossiers in oktober

door de Minister van Economische
Zaken, overgezonden aan de Vlaam-
se Administratie.

Op basis van de bijzondere wet van
8 augustus 1980 en met een advies
van de Raad van State in verband
met de bevoegdheden van de Gewes-
ten met betrekking tot dergelijke ver-
gunningen (hierover was immers tot
dan geen volledige duidelijkheid) ,
heeft de Vlaamse Executieve in 1984
een besluit genomen waardoor het
Vlaamse Gewest de rechten om pe-
troleum en aardgas op te sporen en
te ontginnen op het grondgebied van
het Vlaamse Gewest, aan zichzelf
heeft voorbehouden. Hierdoor is een
nieuwe situatie ontstaan waarbij aan
alle vorige aanvragen geen verder ge-
volg dient gegeven te worden en het
Vlaamse Gewest in de mogelijkheid
gesteld is hetzij zelf deze activiteit te
ontplooien, hetzij zijn rechten tot op-
sporen en ontginnen van aardgas ge-
heel of gedeeltelijk over te dragen
aan derden, onder voorwaarden die
het Vlaamse Gewest zelf kan bepa-
len. Het nemen van een initiatief ter-
zake ligt dus momenteel bij de be-
voegde Gemeenschapsminister, die
belast is met de uitvoering van dit
besluit.
Tot op heden is geen enkele vergun-
ning verleend.

Het voorbereidend werk om onder-
handelingen te kunnen aanvatten
over het geheel van de voorwaarden,
d.i. met inbegrip van een eventueel
latere exploitatiefaze, is momenteel
afgerond. Een werkgroep van de
Vlaamse Executieve onderzoekt
thans een voorstel in verband met de
te voeren onderhandelingswijze.

Wat betreft de Dienst Natuurlijke
Rijkdommen en Energie van de Ad-
ministratie voor Economie en Werk-
gelegenheid, deze dienst beschikt
over 11 personeelsleden, waarvan
momenteel 5 van niveau 1.
5 van deze personeelsleden zijn ver-
bonden aan het Hoofdbestuur, de 6
andere personeelsleden zijn verbon-
den aan de buitendiensten te Gent
en te Hasselt.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Vraag van de heer A. Denys tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de organisa-
tie en de kostprijs van de Project-da-
gen
De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Denys
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de organisa-
tie en de kostprijs van de Project-da-
gen.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, op initiatief
van de Vlaamse Executieve is men
gestart met de P-dag.

Tijdens deze Project-dagen onder-
zoeken industriële, financiële, sociale
en politieke verantwoordelijken de
mogelijkheden om de ontwikkelings-
zones nieuwe sociaal-economische
impulsen aan te reiken.
Er werd reeds een P-dag georgani-
seerd in Limburg. De tweede vond
plaats op 6 februari jongstleden in de
Kempen. De derde en - misschien
voorlopig - laatste zal plaatshebben
in de Westhoek.

Gewestelijke Ontwikkelingsmaat-
schappij vertegenwoordigt en via een
spreker die het regionale onderne-
mingsleven vertegenwoordigt. Ten-
slotte wordt in de mate dat de tijd
het toelaat ook ruimte geboden voor
instellingen of organisaties die actief
meewerken aan de reconversie van
de regio, en die zich hiertoe in con-
tact stellen met de Gewestelijke Ont-
wikkelingsmaatschappij.

De kostprijs van de P-dagen bevat
twee luiken. Aan INNOVI is de op-
dracht toevertrouwd om voor elke P-
dag 10 waardevolle projecten te se-
lecteren en voor te bereiden. Hiertoe
wordt telkens een budget ingeschre-
ven van 750.000 frank. Voor de prak-
tische organisatie wordt grotendeels
een beroep gedaan op externe spon-
sors. Voor de dekking van het tekort
wordt telkens met de verantwoorde-
lijke voor de praktische organisatie
een akkoord afgesloten om supple-
mentaire kosten te dekken om maxi-
mum 500.000 frank.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De heer J. Gabriels (VU) vroeg Mi-
nister G. Geens (CVP) of het niet lo-
gisch is de onderhandelingsdelegatie
betreffende het sociaal contract voor
Limburg samen te stellen uit alle be-
trokken politieke partijen

De heer M. Capoen (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, op 22
juni 1983 heeft de Vlaamse Executie-
ve beslist het Gewestplan Ieper-Po-
peringe te herzien met het doel het
tracé van de autoweg Pecq-Armen-

Graag had ik van de Minister verno-
men :

1. op welke basis de gastsprekers zijn
gerecruteerd ;

2. wat de totale kostprijs is van deze
drie P-dagen, wat organisatie, adver-
tenties enzovoort betreft.

Vraag van de heer M. Capoen tot de

schapsminister van Economie en

heer G. Geens, Voorzitter van de

Werkgelegenheid, en de heer J. Pe-
de, Gemeenschapsminister van Bin-

Vlaamse

nenlandse

Executieve,

Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de hou-

Gemeen-

ding van de Vlaamse Executieve in-
zake de aanleg van de autoweg Pecq-

toweg op Vlaams grondgebied onmo-

tières gelegen op het grondgebied

gelijk te maken. Om de Vlaamse

van Wervik van dit plan te schrap-

Executieve onder druk te zetten
heeft de Waalse Executieve toen on-
middellijk de verdere afwerking van
de voor Vlaanderen belangrijke A-17

pen, en aldus de aanleg van deze au-

geblokkeerd.
De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, het recon-
versie- en expansiebeleid van de
Vlaamse Regering spitst zich voorna-
melijk toe op de domeinen ,,econo-
mie en werkgelegenheid”, ,,onder-
wijs en vorming” en ,,externe  betrek-
kingen”. Op de P-dagen wordt aan
de bevoegde Gemeenschapsministers
of hun vertegenwoordigers de moge-
lijkheid geboden om hun beleid toe
te lichten. Daarnaast komt de regio
zelf aan bod via een spreker die de

Armentières

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Ca-
poen tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, en de heer J.
Pede, Gemeenschapsminister van
Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de hou-
ding van de Vlaamse Executieve in-
zake de aanleg van de autoweg Pecq-
Armentières.

De heer Capoen heeft het woord.

De Vlaamse publieke opinie wordt
via de pers geregeld herinnerd aan
deze chantage. Zo meldden de kran-
ten eind vorige maand dat de Minis-
ter van Openbare Werken verklaard
heeft dat de Waalse Executieve eerst-
daags de bouwvergunning zal afge-
ven voor de aanleg van de resterende
strook van 2 kilometer van de A-17,
en dat de Vlaamse Executieve voor
deze zogenaamde Waalse welwil-
lendheid een beslissing zou nemen in
verband met het tracé van de auto-
weg Pecq-Armentières op Vlaams
grondgebied.
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Naar aanleiding van deze geruchten
hadden wij graag vernomen :

tember 1985, waarna de betrokken
gemeentebesturen evenals de Be-
stendige Deputatie hun advies uit-
brachten.

1. of er ter zake enig overleg is ge-
weest tussen de Vlaamse Executieve
en de Waalse Executieve en/of tussen
de Vlaamse Executieve en de natio-
nale Regering ;

2. of de Vlaamse Executieve blijft bij
het standpunt zoals ingenomen op 22
juni 1983, en zo ja, wanneer het Exe-
cutievebesluit daaromtrent zal wor-
den gepubliceerd.

De Voorzitter : Minister Pede die na-
mens de Executieve zal antwoorden,
heeft het woord.

Minister J. Pede (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, gelet op het
bevoegdheidsverdelingsbesluit van
de Vlaamse Executieve van 11 de-
cember 1985 valt deze materie uit-
sluitend onder mijn bevoegdheid als
Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden en Ruimte-
lijke Ordening.

1. Tot hiertoe is er geen overleg ge-
weest tussen de Vlaamse Executieve
en de Waalse Executieve en/of tussen
de Vlaamse Executieve en de natio-
nale Regering betreffende de aanleg
van rijksweg 746 tussen Geluwe  en
Wervik.

2. De Vlaamse Executieve heeft op
22 juni 1983 beslist het Gewestplan
Ieper-Poperinge te herzien voor wat
betreft het tracé van rijksweg 746 op
het grondgebied van de gemeente
Wervik met als argumenten dat de
bestaande wegeninfrastructuur te
Wervik ruimschoots voldoende werd
geacht om het verkeer vanuit Komen
richting Menen en A-19 op te vangen
en met als bijkomende beschouwing
dat het ontworpen tracé een gaaf
landbouwgebied aantast en tevens de
landschappelijke waarde  van  d i t
landbouwgebied i n  h e t  g e d r a n g
wordt gebracht.

Een nieuw ontwerp-gewestplan Ie-
per-Poperinge, met weglating van het
kwestieuze tracé werd voorlopig vast-
gesteld op 31 oktober 1984.

Het openbaar onderzoek had plaats
van 27 juni 1985 tot en met 24 sep-

Door de Commissie van Advies voor
de Ruimtelijke Ordening voor de
streek West-Vlaanderen werd ten
slotte op 28 februari 1986 een ongun-
stig advies uitgebracht omtrent het
voorstel van afschaffing van de reser-
vatiestrook voor de ontworpen rijks-
weg 746.

Een ontwerp-besluit houdende defi-
nitieve vaststelling van het Gewest-
plan zal eerstdaags aan de Vlaamse
Executieve ter beslissing worden
voorgelegd.

De Voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

Vraag van mevrouw M. Vogels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over het faillisse-
ment van Jones and Lamson alsmede
het werkloosheidsbeleid in de Zenne-
vallei

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van mevrouw Vo-
gels tot de heer Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over het faillis-
sement van Jones and Lamson alsme-
de het werkloosheidsbeleid in de
Zennevallei.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw en heren Ministers, collega’s,
vorige maand nog interpelleerde ik u
over de Zennevallei voor die streek,
opgemaakt naar aanleiding van het
faillissement van Michelin. Hierbij
wees ik op de moeilijke situatie van
drie andere bedrijven. Een van de
bedrijven was Jones and Lamson, dat
nu amper een maand later de boeken
neerlegde.

Ik betreur dan ook ten zeerste dat u

op generlei wijze iets gedaan hebt om
dit faillissement, dat bovendien in vrij
duistere omstandigheden verliep, te
voorkomen. Immers, het faillisse-
ment van Jones  and Lamson is het
zoveelste in de rij in de Zennevallei,
die u toch nauw aan het hart ligt.
Bovendien was dit bedrijf de grootste
werktuigenmachinefabriek van Bel-
gië, die gespecialiseerd was in tech-
nologisch hoogstaande apparatuur,
wat in het kader van DIRV- en Flan-
ders Technology-ideeën toch niet
zonder belang is. De werknemers van
het bedrijf zijn hooggeschoold en als
niet snel een overnemer wordt ge-
vonden, verliest het bedrijf de men-
selij ke know-how  .

Tenslotte heeft dit bedrijf belangrijke
contracten met Oost-Europa en bete-
kent het huidige faillissement een se-
rieuze klap voor ons imago op deze
potentiële afzetmarkt.

Mag ik de heer Minister vragen :

1. of hij met de beschikbare middelen
en gezien het belang van het bedrijf
gelegen in de Zennevallei, hoogtech-
nologisch en exportgericht, wil be-
middelen voor een eventuele overna-
me ;

2. of hij bereid is financiële inspan-
ningen te doen als er een serieuze
overnemer wordt gevonden ;
3. wat het nut is van het statuut
,,moeilijk te plaatsen werklozen” als
iedere werkloze in de Zennevallei dit
statuut krijgt ?

De Voorzitter
het woord.

: Minister Geens heeft

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, het dient te
worden erkend dat de faling van de
NV Jones  and Lamson, rekening
houdend met de reeds bestaande pro-
blemen van de Zennevallei, een bij-
zonder pijnlijke gebeurtenis is. De
problemen van dit bedrijf slepen
reeds lang aan. Sedert vele jaren wer-
den in dit bedrijf geen investeringen
meer ondernomen wat tot gevolg
heeft dat het bedrijf meer en meer
met zijn kwalitatief goede produkten
uit de markt werd geprijsd.

De overname in mei 1985 door de
heer Hoodes, heeft hierin weinig
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baat gebracht. Uit een onderzoek,
uitgevoerd door de NMKN, in sa-
menspraak met de dienst Openbaar
Krediet van de Vlaamse Gemeen-
schap in de eerste helft van het jaar
1986, is gebleken dat deze laatste
overnemer zelfs niet bereid was zijn
verbintenissen ten overstaan van het
bedrijf na te komen. Recent is geble-
ken dat de heer Hoodes in de Ver-
enigde Staten zelf in moeilijkheden
is gekomen en in dit opzicht een ge-
rechtelijk akkoord heeft gevraagd,
zodat de mogelijkheden vanwege de
aandeelhouder, ter financiële onder-
steuning van het Vlaamse bedrijf,
volledig werden afgebroken.

Ondertussen liep het bedrijf zeer
zware verliezen op zodat een faling,
in deze situatie uiteindelijk niet kon
uitblijven.

In afwachting dat een potentiële
overnemer wordt gevonden voor Jo-
nes and Lamson, heb ik aan de
GIMV opdracht gegeven de aanwezi-
ge potentialiteiten van dit bedrijf te
onderzoeken en mij hieromtrent ten
spoedigste te rapporteren.

Wat de afwijking op de voorwaarden
betreft om als moeilijk te plaatsen
werklozen te worden erkend voor de
regeling voorzien in artikelen 53 tot
58 van het koninklijk besluit van 20
december 1963, heb ik, op verzoek
van de werknemersafgevaardigden,
het Beheerscomité van de Rijks-
dienst voor Arbeidsvoorziening ver-
zocht mij hierover advies te verstrek-
ken. Ik zal over deze afwijking een
beslissing nemen zodra dit advies is
uitgebracht.

De Voorzitter
ten.

: Het incident is geslo-

Vraag van de heer E. Coppens tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeen-
schapsminister van Gezin en Wel-
zijnszorg, over de criteria voor het
bepalen van de subsidiëring van de
OCMW’s door het Bijzonder Fonds
voor Maatschappelijk Welzijn

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 16
19 februari 1987

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Cop-
pens tot mevrouw Steyaert, Gemeen-
schapsminister van Gezin en Wel-
zijnszorg, over de criteria voor het
bepalen van de subsidiëring van de
OCMW’s door het Bijzonder Fonds
voor Maatschappelijk Welzijn.

De heer Coppens heeft het woord.

De heer E. Coppens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw de Minister, heren Ministers,
collega’s, naar ik vernam zullen de
bedragen die in aanmerking komen
voor subsidiëring uit het Bijzonder
Fonds voor Maatschappelijk Welzijn
worden verminderd met de sommen
die door het OCMW worden besteed
aan rechtstreekse steunverlening in
de vorm van en het verstrekken van
warme maaltijden.

Naast de door de Staat en de Ge-
meenschappen aan de gemeenten en
OCMW’s opgelegde lasten inzake
toekenning van het bestaansmini-
mum, bijpassen van de ziekenhuiste-
korten, tussenkomst naar aanleiding
van de tewerkstelling van GESCO’s,
tussenkomsten met betrekking tot de
politieke vluchtelingen enzovoort,
gaat het hier om de zoveelste aderla-
ting die aan gemeenten en OCMW’s
zomaar wordt opgelegd.

Denkt mevrouw de Minister niet dat
het potje van de barmhartigheid door
diezelfde gemeenten en OCMW’s
meer dan voldoende werd gevuld en
dat datzelfde potje straks dreigt over
te lopen ? Mag ik van mevrouw de
Minister vernemen welke criteria
men denkt te zullen hanteren bij de
vaststelling van deze bedragen ?

De Voorzitter : Minister Steyaert
heeft het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, de informatie waarover het
geachte lid beschikt stemt niet met
de werkelijkheid overeen.

Bij besluit van 5 september 1984
heeft de Vlaamse Executieve de cri-
teria bepaald ter verdeling van het
aandeel van de Openbare Centra
voor Maatschappelijk Welzijn uit het
Bijzonder Fonds voor Maatschappe-

Faillissement Jones and Lamson
Subsidiëringscriteria OCMW’s
Opvang politieke vluchtelingen
Werking Kind en Gezin bij BSD

lijk Welzijn. Zij verschenen in het
Belgisch Staatsblad van 14 december
1984.

In deze criteria is geen tegemoetko-
.ming voorzien voor het verstrekken
van warme maaltijden.

Deze criteria met betrekking tot het
Bijzonder Fonds gelden voor vijf
jaar, in concreto van 1984 tot 1988.

Het ligt niet in mijn bedoeling vóór
het verstrijken van deze periode ter
zake een voorstel tot wijziging aan
de goedkeuring van de Vlaamse Exe-
cutieve te onderwerpen.

Ik *wil er wel op wijzen dat de bede-
ling van warme maaltijden recht-
streeks wordt betoelaagd via de be-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap.

Voor de OCMW’s is op mijn begro-
ting een  bedrag  voorz ien  van
35.200.000 frank.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer L. Van den Bos-
sche tot mevrouw R. Steyaert, Ge-
meenschapsminister van Gezin en
Welzijnszorg, over de opvang van
politieke vluchtelingen

De Voorzitter : Op verzoek van de
heer L. Van den Bossche wordt de
mondelinge vraag als dusdanig inge-
trokken en omgewerkt tot een schrif-
telijke vraag.

Vraag van de heer E. Flamant tot
mevröuw R. Steyaert, Gemeen-
schapsminister van Gezin en Wel-
zijnszorg, over de werking van Kind
en Gezin bij de BSD

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Fla-
mant tot mevrouw Steyaert, Ge-
meenschapsminister van Gezin en
Welzijnszorg, over de werking van
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Kind en Gezin bij de BSD.

De heer Flamant heeft het woord.

De heer E. Flamant (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ten behoe-
vez van de specifieke behoeften en
noden van de gezinnen van de Bel-
gische Strijdkrachten in Duitsland is
het Nationaal Werk voor Kinderwel-
zijn op diverse plaatsen actief bij de
BSD.

Er wordt mij gemeld dat sedert een
aan ta l  maanden  he t  NWK-perso-
neelsbestand daar aanwezig, stelsel-
matig afneemt.

Vermeldenswaard is het feit dat deze
terugloop van het personeelsbestand
begonnen is sedert de besprekingen
over de regionalisering van het NWK
in Kind en Gezin.

Graag had ik van de Gemeenschaps-
minister vernomen :

1. of deze personeelsafbouw inherent
is aan de regionalisering van het
NWK ? .

2. hoe de Vlaamse gezinnen bij de
BSD zullen kunnen gebruik maken
van de diensten van Kind en Gezin.

De Voorzitter : Minister Steyaert
heeft het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribune)
: Mijnheer de Voorzitter, ik kan het
geachte lid antwoorden dat er op dit
ogenblik geen sprake is van een ver-
mindering van het personeelsbestand
van Kind en Gezin voor de Belgische
Strijdkrachten in Duitsland.

Wel is het zo dat op dit ogenblik door
een aantal feitelijke omstandigheden
- die geen enkel verband houden
met de communautarisering van het
NWK - het bestand van 10 Vlaamse
sociaal verpleegkundigen voor de
BSD niet volledig is opgevuld. Inder-
daad is er inmiddels :
- één verpleegkundige gepensio-
neerd ;
- twee langdurig ziek ;
- één terug naar België komen
werken om persoonlijke redenen.

Deze afwezigheden stellen op dit
ogenblik een aantal problemen in de
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volgende sectoren :
- Kempen, Xanten en Rheyt ;
- Arolsen en Brake1 ;
- Soest ;
- Werl, Neheim en Buren.

In deze sectoren gebeurt de gezinsbe-
geleiding gedeeltelijk of helemaal
niet.

De gezinnen kunnen echter voor con-
sultatie steeds in het Medisch huis
terecht.

Na goedkeuring van de personeels-
formatie van Kind en Gezin zal ge-
poogd worden aan de feitelijke pro-
blemen die zich bij de BSD voordoen
een oplossing te geven.

Tevens is Kind en Gezin reeds in con-
tact getreden met de Minister van
Landsverdediging ten einde na te
gaan of, en zo ja in hoeverre, in sa-
menwerking met zijn departement
kan bijgedragen worden tot deze op-
lossing.

In elk geval dient echter voor ogen
gehouden dat de kandidaten voor de
uitoefening van deze functies in een
zeer uitgestrekt gebied in Duitsland
zeer beperkt zijn, en dat het evenmin
mogelijk is in een uitgebreid net van
sociaal verpleegkundigen te voorzien
voor een beperkt en zeer verspreid
aantal gezinnen.

Nochtans kan ik u verzekeren dat de
werking van Kind en Gezin voor de
BSD gehandhaafd blijft en zo goed
mogelijk wordt georganiseerd.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over een rapport in
verband met grensoverschrijdende
stankoverlast ten noorden van Ant-
werpen en het daaraan gegeven ge-
volg

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Suy-
kerbuyk tot de heer Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-

Werking Kind en Gezin bij BSD
Grensoverschrijdende stankoverlast N-Antwerpen

zondheid en Leefmilieu, over een
rapport in verband met grensover-
schrijdende stankoverlast ten noor-
den van Antwerpen en het daaraan
gegeven gevolg.

De  heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, is de
Minister bekend met het zogenaam-
de Buxus-rapport, dat Benegora
heeft ingesteld in verband met de
stankoverlast, die ten noorden van
Antwerpen en grensoverschrijdend
in westelijk Noord-Brabant geregeld
plaats heeft ?

Ter zake wordt voornamelijk gewe-
zen op :

1. het feit dat bij onvoldoende appa-
ratuur geen duidelijk beeld van de
bron van de stank is te vinden ;

2. het feit dat het overleg tussen de
Provincies Antwerpen en Den Bosch
- Provincie Nederlands Noord-Bra-
bant - stroef loopt.

Mag ik vragen welk gevolg de Minis-
ter aan dit rapport heeft kunnen ge-
ven, gesteld dat het hem werd be-
zorgd ?

De Voorzitter : Minister Steyaert,
die antwoordt namens Minister Lens-
sens, heeft het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren, in antwoord op zijn vraag
kan ik het geacht lid mededelen dat
de problematiek van de grensover-
schrijdende geurhinder in het Ant-
werpse havengebied mij reeds vóór
het verschijnen van het rapport van
Benegora bekend is.

Ingevolge de geurhinder werd in 1985
gestart met een onderzoeksproject,
met als doel de luchtverontreinigen-
de componenten in het Antwerpse
havengebied te identificeren en te
doseren en de bronnen te lokalise-
ren, ten einde de nodige maatregelen
te kunnen treffen.

Dit onderzoek loopt in samenwer-
king met de provinciale waterstaat
Noord-Brabant, het TNO-Delft (or-
ganisatie voor toegepast natuurwe-
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tenschappelij k onderzoek) van Ne-
derlandse zijde, het Centrum tegen
W a t e r -  e n Luchtverontreiniging
(CLW) van Antwerpen en het Insti-
tuut voor Hygiëne en Epidemiologie
(IHE) aan Vlaamse zijde.

De eerste onderzoeksresultaten wer-
den door het IHE aan het Bestuur
voor Leefmilieu van de AROL be-
zorgd en dienen thans als basis bij
het uitwerken van saneringsprogram-
ma’s door diverse bedrijven in het
Antwerpse havengebied.

In mijn opdracht wordt inmiddels het
regionale meetnet  voor het meten
van organische luchtverontreiniging,
dat reeds meetposten te Berendrecht
en te Lil10 omvat, verder uitgebreid.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer A. Denys tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Volksgezondheid en Leef-
milieu, over de werking en de finan-
ciering van de VZW Milieu en Veilig
heid

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Denys
to t  de  heer  Lenssens ,  Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de werking en
de financiering van de VZW Milieu
en Veiligheid.

De heer Denys heeft het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mevrouw en
heren Ministers, collega’s, in afwach-
ting dat de uitvoeringsbesluiten van
het decreet van 28 juni 1985 inzake
de milieuvergunning in het Belgisch
Staatsblad verschijnen, hebben drie
Vlaamse studiecentra de VZW Mi-
lieu en Veiligheid opgericht.

De bedoeling is ten behoeve van de
bedrijven een bevoegde instantie te
creëren die in staat is milieueffectrap-
porten en veiligheidsrapporten op te
stellen.
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N.a.v. persberichten wou VU-Senator M. Capoen van de bevoegde Ministers
vernemen of de Vlaamse Executieve haar standpunt van 22 juni 1983 inzake de
aanleg van de autoweg Pecq-Armentières handhaaft

Graag had ik van de Gemeenschaps-
minister vernomen :

1. of de doelstellingen van de VZW
Milieu en Veiligheid niet strijdig zijn
met de bepalingen van genoemd de-
creet en de uitvoeringsbesluiten ;

2. wat de betrokkenheid is, inhoude-
lijk en financieel, van het SCK-Mol,
het LISEC-Genk en het WES-Brug-
ge ;

3. hoeveel subsidies werden verleend
door de Vlaamse Executieve aan de
drie genoemde studiecentra in 1986
en hoeveel wordt voorzien voor
1987 ;

4. wat het totale bedrag is aan subsi-
dies dat door de respectievelijke on-
dergeschikte besturen aan deze over-
heidsverenigingen werd verleend in
1986.

De Voorzitter : Minister Steyaert,
die zal antwoorden in plaats van Mi-
nister Lenssens, heeft het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, vooreerst moge ik de aan-
dacht van het geachte lid vestigen op

de bepalingen van het decreet van 28
juni 1985 betreffende de milieuver-
gunning en meer in het bijzonder op
deze van artikel 7 ervan. Dit artikel
voorziet dat voor bepaalde catego-
rieën van inrichtingen een milieuef-
fectrapport of een veiligheidsrapport
wordt vereist vooraleer een vergun-
ning kan worden verleend. Volgens
ditzelfde artikel 7 worden deze mi-.
lieueffect- en veiligheidsrapporten
opgesteld, op initiatief en op kosten
van de aanvrager, door een college
van deskundigen van verschillende
disciplines te bepalen door de Vlaam-
se Executieve.

Het ontwerp van Executieve-besluit,
dat uitvoering aan dit decreet zal ge-
ven, werd op 4 juli 1986 voor advies
voorgelegd aan de Raad van State.
Dit advies wordt nog ingewacht, zo-
dat op dit ogenblik nog geen uitvoe-
ring aan het decreet van 28 juni 1985
is gegeven. De concrete vragen die
het geachte lid met betrekking tot be-
doelde VZW stelt, vallen dan ook
buiten mijn bevoegdheid. De VZW
Milieu en Veiligheid is mij overigens
louter informeel bekend.

Wel kan ik het geachte lid mededelen

Grensoverschrijdende stankoverlast N-Antwerpen
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dat door de Vlaamse Executieve
geen subsidies werden verleend aan
de door het geachte lid genoemde
studiecentra.

tigingen  wordt gevreesd in Vlaande-
ren ?

De Voorzitter : Minister Steyaert,
die zal antwoorden in plaats van Mi-
nister Lenssens, heeft het woord.

het Afvalstoffendecreet.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Het eventueel subsidiëren van deze
studiecentra door nationale, provin-
ciale of gemeentelijke besturen valt
buiten mijn bevoegdheid.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer J. Sauwens tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Volksgezondheid en Leef-
milieu, over de bodemvergiftiging te
Bocholt

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Sau-
wens tot de heer Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de bodemvergif-
tiging te Bocholt.

De heer Sauwens heeft het woord.

De heer J. Sauwens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren Ministers, geachte collega’s,
op 4 februari jongstleden ontdekte
m e n  t e  Bocholt-Reppel  i n  Noord-
Limburg op een industrieterrein de
aanwezigheid van 530 ton arsenicum,
één van de zwaarste gifsoorten die er
bestaan.

Tot op 3,5  km van het bedrijf zou
arseen in de bodem zijn teruggevon-
den en ook het grondwater zou ver-
ontreinigd zijn.

Mijnheer de Minister, welke is aan
de hand van de bestaande gegevens
de reële graad van verontreiniging
van de bodem, van het grondwater
en van de omgeving ? Welke zijn de
gevaren nu en in de toekomst voor
de bevolking van de regio ?

Welke maatregelen hebt u genomen
om op korte termijn wat aan het pro-
bleem te doen ? Welke is de kostprijs
van deze operatie ? Wie zal ze beta-
len ? Zijn er nog andere sites waar
er voor zulke of andere bodemvergif-
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Minister R. Steyaert (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, in antwoord op zijn vraag in
verband met de bodemverontreini-
ging te Bocholt, kan ik het geachte
lid het volgende mededelen.

Op 1 maart 1986 werd in mijn op-
dracht een onderzoek gestart naar de
verontreiniging en de gevolgen vanop
de terreinen van de voormalige ar-
seenfabriek te Bocholt.

Uit dit voorlopig onderzoek is geble-
ken dat de toestand inzake verontrei-
niging met zware metalen, voorna-
melijk arseen, zeer ernstig is.

De concentraties in de toplaat  van de
bodem (0-0,5 m) variëren van 0,3
procent tot ruim 6 procent met een
gemiddelde van 1 ,l procent. Ook in
de diepere grondlagen worden ar-
seenconcentraties aangetroffen, die
een norm voor giftig afval (500 ppm)
overschrijden (in het centrale deel
van het terrein tot een diepte van
ruim 5 m beneden maaiveld).

Op het bedrijfsterrein werden in het
ondiepe grondwater zeer hoge ar-
seengehalten teruggevonden en een
verspreiding van de verontreiniging
in noordoostelijke richting werd vast-
gesteld.

Gelet op het acute gevaar voor ver-
giftiging, heb ik aan de Burgemeester
van Bocholt gevraagd het terrein on-
toegankelijk te maken en eventuele
werkzaamheden op het terrein zelf,
van welke aard ook, te staken.

In ieder geval moet de mogelijke ver-
spreiding van het arseen naar de om-
geving onmogelijk worden gemaakt.

Er gebeurt tevens een onderzoek
naar de aansprakelijkheid. Ik heb
aan OVAM opdracht gegeven om zo-
wel de voormalige exploitant als de
huidige eigenaar in gebreke te stel-
len, in het kader van artikel 21 van

VZW Milieu en Veiligheid
Bodemvergiftiging Bocholt
Beschermd natuurreservaat De Maatjes

Vraag van mevrouw M. Van Puym-
broeck tot de heer J. Pede, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke
Ordening, over de ruilverkaveling in
het agrarisch gebied rond het be-
schermd natuurreservaat De Maatjes

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van mevrouw Van
Puymbroeck tot de heer Pede, Ge-
meenschapsminister van Binnenland-
se Aangelegenheden en Ruimtelijke
Ordening, over de ruilverkaveling in
het agrarisch gebied rond het be-
schermd natuurreservaat De
Maatjes.

Mevrouw Van Puymbroeck heeft het
woord.

Mevrouw M. Van Puymbroeck (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, het
rietland De Maatjes is een beschermd
natuurreservaat, met daaromheen
agrarisch gebied met ecologisch be-
lang. Voor dit laatste bestaan er plan-
nen tot ruilverkaveling die wegens
hun ingrepen op het milieu de onder-
gang zouden betekenen voor het be-
schermde natuurgebied.

1. Heeft het ruilverkavelingscomité
reeds zijn volledige plannen aan de
Minister voorgelegd ? Zo ja, werden
er reeds beslissingen dienaangaande
genomen en welke zijn deze ?

2. In hoeverre stroken de door het
ruilverkavelingscomité voorgestelde
plannen met de verordeningen van
de gewestplannen en de plannen van
aanleg ? Welke bepalingen zijn er
van kracht voor een gebied op het
gewestplan aangeduid als agrarisch
gebied met ecologisch belang ?

3. Werd er door het ruilverkavelings-
comité een bouwvergunning aange-
vraagd zoals dit noodzakelijk is voor
dergelijke werken en wat is het ad-
vies van de geachte Minister ter za-
ke ?
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De Voorzitter : Minister Pede heeft
het woord.

Minister J. Pede (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, het betreft hier waarschijnlijk
de ruilverkaveling ,,Nieuwmoer” ge-
legen op het grondgebied Kalmthout
en Essen.

In hoofdorde dien ik u te verwijzen
naar mijn collega, Gemeenschapsmi-
nister P. Deprez, onder wiens be-
voegdheid de ruilverkavelingen val-
len.

Een ruilverkavelingscomité is een pu-
bliekrechtelijke rechtspersoon. Der-
halve geeft de gemachtigde bouwver-
gunning af aan hen overeenkomstig
artikel 48 van de stedebouwwet.

Dit ruilverkavelingscomité heeft ver-
schillende bouwaanvragen ingediend
voor werken en handelingen in dat
ruilverkavelingsgebied. Mijn admini-
stratie deelde mij mede dat het on-
derzoek van die bouwaanvragen nog
lopende is en dat er nog geen beslis-
singen getroffen werden. Gezien de-
ze bouwplannen mij niet voorgelegd
worden, is het mij niet rechtstreeks
bekend in hoeverre de bouwplannen
stroken met het aldaar vigerende ge-
westplan.

Het Bestuur Ruimtelijke Ordening
deelde mij mede dat er in het agra-
risch gebied met ecologisch belang
als enig werk de gedeeltelijke rui-
ming van de Marijnenloop en de
Broekloop voorzien is, om een opstu-
wing van het water hogerop te ver-
mijden.

Het aanvullende voorschrift voor het
gewestplan Turnhout van 30 septem-
ber 1977 bepaalt voor ,,Agrarische
gebieden met ecologische waarde,
die op de kaarten welke de bestem-
mingsgebieden omschrijven met
groene arcering zijn aangeduid, zijn
slechts toegelaten grondgebonden
landbouwbedrijven en agrarische
werken en handelingen die het voort-
bestaan van de beschermde ecologi-
sche waarden binnen en naast het ge-
bied niet in gevaar brengen.”

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.
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Vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer J. Pede, Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangele-
genheden en Ruimtelijke Ordenbrg,
over de onderhandelingen in verband
met de weekendverblijven en de re-
gularisatie ervan

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Suy-
kerbuyk tot de heer Pede, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke
Ordening, over de onderhandelingen
in verband met de weekendverblijven
en de regularisatie ervan.

Minister J. Pede (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s het
probleem van de weekendverblijven,
vooral wat betreft een mogelijke re-
gularisatie van in overtreding opge-
richte constructies of het uitvoeren
van herstelmaatregelen is één van de
knelpunten die werden gesignaleerd
in verband met een wijziging van de
wetgeving op de Stedebouw en de
Ruimtelijke Ordening.

De inventarisatie van de knelpunten
met het oog op een mogelijke aan-
passing van de organieke wet is prak-
tisch afgewerkt.

De  heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega’s, het dos-
sier van de weekendverblijven en de
regularisatie ervan wordt al geruime
tijd door verscheidene Ministers
meegesleept.

Op dit ogenblik wordt gewerkt aan
de ventilatie van de bekomen gege-
vens en de omzetting ervan in ont-
werpen van wetteksten, waarna ruim
overleg zal gepleegd worden met alle
betrokken belangengroeperingen,
besturen en instellingen.

Veel voorstellen werden reeds ge-
daan, maar de regularisatieprocedure
van 1974 is tot heden eigenlijk nog
nooit volledig van de grond geko-
men.

Het Nationaal Komitee Weekend-
verblijven zal zeker geconsulteerd
worden in verband met de problemen
die door deze groepering behartigd
worden.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Wetende dat dit dossier ingewikkeld
en gevoelig is, wil ik de Gemeen-
schapsminister voor niets verant-
woordelijk stellen. Als het echter
waar is dat de dialoog tussen het Na-
tionaal Komitee Weekendverblijven
en uw Ministerie bijna onbestaande
is, vraag ik mij toch af of het geen
aanbeveling verdient de draad van
het overleg weer op te nemen.

Al wat sinds vijftien jaar werd bereikt
- ondanks alles konden er toch zo-
neringen worden vastgesteld en een
aantal regularisaties geschieden -
gebeurde in overleg met het Natio-
naal Komitee dat meermaals blijk gaf
van inzicht en moed ten opzichte van
de eigenaars van tweede verblijven.

Vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer P. Deprez, Gemeen-
schapsminister van Externe Betrek-
kingen, over het voorstel van de
EEG-Commissie tot stimulering van
de uitwisseling van studenten binnen
de Europese Gemeenschap

Kan de Gemeenschapsminister me-
dedelen of hij het niet opportuun acht
de dialoog met het Nationaal Komi-
tee opnieuw aan te gaan en, zo ja,
op welke wijze ?

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Suy-
kerbuyk tot de heer Deprez, Ge-
meenschapsminister van Externe Be-
trekkingen, over het voorstel van de
EEG-Commissie tot stimulering van
de uitwisseling van studenten binnen
de Europese Gemeenschap.

De heer  Suykerbuyk heef t  he t
woord.

De Voorzitter : De heer Pede, Ge-
meenschapsminister van Binnenland-
se Aangelegenheden en Ruimtelijke
Ordening, heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw de Minister, heren Ministers,
geachte collega’s, zijn de berichten
juist, als zou een Erasmus-voorstel
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van de EEG-Commissie om de uit-
wisseling van studenten binnen de
Europese Gemeenschap te stimule-
ren, niet zijn aangenomen ?

Culturele uitwisseling als bijdrage tot
de Europese integratie is enorm be-
langrijk, daarover is iedereen het
eens. Geldgebrek zal allicht als reden
worden ingeroepen, maar dit kan
hoogstens tot gevolg hebben iets min-
der ambitieuze programma’s op te
zetten.

Mag ik de Minister vragen :

1. op welke wijze en met welke objec-
tieven voor ogen, hij bij deze bespre-
kingen op Europees niveau werd be-
trokken ;

2. welk standpunt hij namens de Exe-
cutieve heeft ingenomen ;

3. of de onderhandelingen ter zake
zullen hernomen worden en of de
Executieve ter zake een initiatief zal
nemen ?

De Voorzitter : Minister Deprez
heeft het woord.

Minister P. Deprez (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, de berichten zijn inderdaad
juist als zou het voorstel van de Euro-
pese Commissie voor een beschik-
king van de Raad tot vaststelling van
het Actieprogramma van de Europe-
se Gemeenschap inzake de mobiliteit
van studenten - Erasmus, European
Community Action Scheme for the
Mobility of University Students, ge-
naamd - nog niet zijn aangenomen.

Het weze mij veroorloofd hierbij in
herinnering te brengen dat dit pro-
gramma aan studenten de mogelijk-
heid wil geven een deel van hun stu-
dies te volbrengen in een andere Lid-
Staat dan de hunne ; deze studiepe-
riode  zou een normaal onderdeel
vormen van hun universitair curricu-
lum en als dusdanig erkend worden
door de Lid-Staat van oorsprong.
Hiertoe voorziet het voorstel van de
Commissie in vier soorten acties :

- de toewijzing van beurzen ;

- de totstandbrenging van interuni-
versitaire uitwisselingsstructuren ;
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- de creatie van een Europees pun-
tenoverdrachtsysteem ;

- een geheel van maatregelen ter
bevordering van de interuniversitaire
contacten van korte duur, zoals uit-
wisseling van professoren, de organi-
satie van gespecialiseerde conferen-
ties enzovoort.

Het is correct, mijnheer de Voorzit-
ter, dat op de jongste Raad ,,Onder-
wijs” van 28 november 1986 het fi-
nanciële luik van het voorstel van de
Commissie één van de belangrijkste
hinderpalen vormde voor de goed-
keuring van het Erasmus-program-
ma.

Enkele Lid-Staten, Frankrijk, Duits-
land en het Verenigd Koninkrijk, wa-
ren immers van oordeel dat de voor-
gestelde financiële enveloppe van 175
MECU voor drie jaar te hoog is en
dat communautaire gelden bij voor-
keur dienen besteed te worden aan
de totstandbrenging van interuniver-
sitaire uitwisselingsstructuren in
plaats van aan de toewijzing van
beurzen.

Een compromisvoorstel van het Brit-
se Voorzitterschap dat onder andere
voorzag in een totale financiële enve-
loppe van 85 MECU voor drie jaar
- waarvan 35 MECU voor de beur-
zen en 50 MECU voor de andere ac-
ties - kon niet de instemming van
alle Lid-Staten verkrijgen. Ook voor
de Commissie was dit voorstel onaan-
vaardbaar, omdat het te ver zou aflig-
gen van haar oorspronkelijk voorstel.
Als teken van protest trok Commis-
saris Marin zelfs het Commissievoor-
stel in.

Na de Europese Raad van London
op 5 en 6 december 1986 waarop de
Staatshoofden en Regeringsleiders
van de Lid-Staten opnieuw het be-
lang herhaalden van een snelle goed-
keuring van het Erasmus-programma
heeft de Europese Commissie op 10
december 1986 haar oorspronkelijk
voorstel tot vaststelling van het Ac-
tieprogramma van de Europese Ge-
meenschap inzake mobiliteit van stu-
denten terug ingediend.

De discussies over het Erasmuspro-
gramma werden binnen het institu-
tionele kader van de Raad achtereen-

volgens gevoerd op het niveau van
het Onderwijscomité, de Coreper
Comité des Représentants Perma-
nents en de Raad zelf. In het Onder-
wijscomité zetelen ambtenaren van
de Nationale Ministeries van Onder-
wijs. Bij brief van 18 december 1986
heb ik aan de Minister van Buiten-
landse Betrekkingen de wens van de
Vlaamse Executieve overgemaakt
dat ook een vertegenwoordiger van
de Vlaamse Gemeenschap zou kun-
nen deelnemen aan de vergaderingen
van dat Comité in de mate dat de
agenda punten voorziet die tot de be-
voegdheid van de Vlaamse Gemeen-
schap behoren.
De besprekingen op het niveau van
de COREPER worden natuurlijk ge-
voerd door diplomaten van de Per-
manente Vertegenwoordiging. Aan
de Raad ,,Onderwijs” namen de na-
tionale Ministers van Onderwijs deel.

Op de vraag van het geacht lid op
welke wijze en met welke objectieven
voor ogen ik bij de bespreking van
het Erasmusvoorstel op Europees ni-
veau werd betrokken, kan ik bijge-
volg antwoorden dat ik niet recht-
streeks heb deelgenomen aan de in-
ternationale discussies. Nochtans
wens ik de aandacht te vestigen op
het feit dat ik via mijn vertegenwoor-
diging op de wekelijkse en ad-hoc
vergaderingen van de ,,CooTdinatie
Europa”, die in het Ministerie van
Buitenlandse Zaken tot taak heeft de
bijeenkomsten van de Europese
Raad, van alle EEG-raden en van de
COREPER voor te bereiden, op een
permanente wijze heb meegewerkt
aan de totstandkoming van het Bel-
gisch standpunt inzake het Erasmus-
programma.

In dit verband werd tussen alle be-
trokken Belgische autoriteiten afge-
sproken dat de goedkeuring van het
programma de voornaamste priori-
teit is van het Belgisch Voorzitter-
schap op het gebied van onderwijs.
Alle inspanningen worden dan ook
aangewend om een akkoord te berei-
ken zodat het programma onverwijld
van start kan gaan. Ten dien einde
worden op dit ogenblik besprekingen
gevoerd in de COREPER op basis
van het compromisvoorstel van het
Britse Voorzitterschap. Het is ook de
bedoeling van het huidige Voorzitter-
schap om zodra de kans op een ak-
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koord zich aftekent, het Erasmus-
programma ter goedkeuring voor te
leggen ofwel aan een Raad ,,Algeme-
ne Zaken” ofwel aan een speciaal bij-
een te roepen Raad ,,Onderwijs” en
niet te wachten op de in de kalender
van het Voorzitterschap voorziene
Raad ,,Onderwijs” van 14 mei aan-
staande.
De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer W. Cortois tot de
heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister van Externe Betrekkingen,
over het verspreiden van door het
Kabinet van de Minister uitgegeven
voorlichtingsbrochures via bepaalde
partijsecretariaten

De Voorzitter : Vermits de heer Cor-
tois niet aanwezig is, wordt zijn vraag
dus als ingetrokken beschouwd in
toepassing van artikel 66.9 van het
Reglement van Orde.

Vraag van de heer A. Vangronsveld
tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid
en Leefmilieu, over de OVAM-plan-
nen om in Lanaken op de KNP-ter-
reinen een verbrandingsoven te vesti-
gen
De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer Van-
gronsveld tot de heer Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over de
OVAM-plannen om in Lanaken op
de KNP-terreinen een verbrandings-
oven te vestigen.
Vermits de heer Vangronsveld niet
aanwezig is, wordt zijn vraag dus als
ingetrokken beschouwd in toepassing
van artikel 66.9 van het Reglement
van Orde.

Vraag van de heer J. Sauwens tot de
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heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Volksgezondheid en Leef-
milieu, over de aangekondigde bouw
van een verbrandingsoven te Lana-
ken

De Voorzitter : Aan de orde is de
mondelinge vraag van de heer J. Sau-
wens tot de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over de aan-
gekondigde bouw van een verbran-
dingsoven te Lanaken.

De heer Sauwens heeft het woord.

De heer J. Sauwens (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw de Minister, collega’s, volgens
krantenberichten zou een inspecteur
van OVAM verklaard hebben dat er
in de loop van dit jaar een nieuwe
verbrandingsoven in de buurt van de
papierfabriek KNP te Lanaken zou
worden gebouwd.

Mag ik van de Minister vernemen of
dit bericht juist is ?
1. Komt die verbrandingsoven er al
dan niet ?

2. Wie zal de aanvraag doen voor de
bouw ?

3. Hoe gebeurt de financiering ?

4. Welke timing wordt er vooropge-
zet ?

De Voorzitter : Minister Steyaert,
die zal antwoorden in de plaats van
Minister J. Lenssens heeft het woord.

Minister R. Steyaert (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s, in antwoord op de vraag in ver-
band met een mogelijke vestiging van
een verbrandingsoven op de KNP-
terreinen te Lanaken kan ik het vol-
gende meedelen.

Sedert ongeveer één jaar worden tus-
sen de OVAM, het SCK, de GIMV
en enkel potentieie  privé-investeer-
ders gesprekken gevoerd in verband
met een mogelijk project inzake de
bouw van een verbrandingsoven voor
de verwerking van de brandbare frac-
tie uit huisvuil (Refuse Derived Fuel)
en de valorisatie ervan als secundaire
brandstof, bij een energieafnemer.

Een der objectieven hierbij is een ei-
gen Vlaamse technologie ter zake te
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ontwikkelen.

In eerste instantie is dit procédé inte-
ressant voor de verwerking van de
lichte fractie bij scheidingsinstalla-
ties.

Het eventueel project is dus nog in
volle onderzoeksfase en is nog niet
goedgekeurd, zodat uiteraard ook
nog geen enkele beslissing kan wor-
den getroffen inzake een mogelijke
inplantingsplaats.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

INTERPELLATIES (R.v.O. art.
67)

Interpellatie van mevrouw M. Vogels
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, mevrouw R.
Steyaert, Gemeenschapsminister van
Gezin en Welzijnszorg, de heer P.
Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, en de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over het op
de helling zetten van de tijdelijke te-
werkstellingsstatuten door de natio-
nale overheid

Interpellatie van mevrouw N. Maes
tot de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur, over de
maatregelen van de Vlaamse Execu-
tieve om de catastrofale gevolgen van
de nieuwe regelementering voor het
BTK- en DAC-personeel op de te-
werkstelling in de sociaal-culturele
sector op te vangen

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde interpellaties van
mevrouw Vogels tot de heer Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie en Werkgelegenheid, me-
vrouw Steyaert , Gemeenschapsmi-
nister van Gezin en Welzijnszorg, de
heer Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, en de heer Lenssens,
Gemeenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu, over het op
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de helling zetten van de tijdelijke te-
werkstellingsstatuten door de natio-
nale overheid en van mevrouw Maes
tot Minister Dewael over de maatre-
gelen van de Vlaamse Executieve om
de catastrofale gevolgen van de nieu-
we reglementering voor het BTK- en
DAC-personeel op de tewerkstelling
in de sociaal-culturele sector op te
vangen.

Mevrouw Vogels heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, in de
recente nota, die de Voorzitter van
de Executieve liet opmaken naar
aanleiding van de begrotingsbespre-
kingen in  de  Commiss ie ,  word t
geoordeeld dat het feit dat de werk-
loosheid in Vlaanderen einde 1986 la-
ger is dan in november 1982 een be-
langrijke evolutie is. Is dit dank zij
onze extra-snelle versnelling of dank
zij DIRV- en andere technologische
hoogstandjes ? Ik durf dit ten stellig-
ste te betwijfelen.

Immers, in dezelfde periode vermin-
derde het aantal volledig werklozen
- 50-plussers i n b e g r e p e n  - m e t
6.900 eenheden. Het aantal tewerk-
gestelden in de opslorpingsprogram-
ma’s steeg in dezelfde periode met
24.300 eenheden. Het verminderen
van het aantal werklozen in Vlaande-
ren heeft dus meer dan veel te maken
met de toegenomen tewerkstelling in
tijdelijke statuten, zoals tewerkge-
stelde werklozen, DAC en BTK. De
Vlaamse ondergeschikte besturen en
VZW’s maken trouwens graag en de-
gelijk gebruik van deze statuten.

Met andere woorden, het tekort aan
arbeidsplaatsen is in Vlaanderen
enorm groot en steeg zelfs met
125.000 eenheden tussen 1981 en
1985. Het lijkt erop of dit niet zal
verbeteren. De alarmerende werk-
loosheidsstijging van december en ja-
nuari jongstleden kan niet louter aan
conjuncturele verschijnselen worden
toegewezen. Het is het eerste resul-
taat van de Sint-Anna-besparingen.

Bovendien wordt het opvangnet van
de opslorpingsprogramma’s afge-
bouwd. Het systeem wordt geharmo-
niseerd voor de openbare besturen.
Een nieuw systeem van GESCO’s
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werd in het leven geroepen. Momen-
teel zijn er nog geen cijfers bekend
over het aantal in Vlaanderen, te-
werkgesteld in dit statuut. Wij weten
echter dat aan Vlaanderen in totaal
20.300 eenheden werden toegekend.
Rekening houdend met de zware
budgettaire consequenties voor de
gemeenten, moeten wij afwachten of
deze statuten volledig zullen worden
ingevuld.

In deze interpellatie wens ik vooral
de aandacht te vestigen op de hervor-
ming in de tijdelijke statuten voor de
privé-sector. De BTK- en DAC-pro-
jecten blijven weliswaar bestaan
maar uit besparingsoverwegingen
werden nationaal veranderingen aan-
gebracht. De promotoren moeten
vanaf 1 januari 1987 5 procent van de
gemiddelde loonlast voor DAC beta-
len. Dit betekent tussen 30.400 en
46.000 F per jaar. Ze moeten 10 pro-
cent van de loonlast voor BTK beta-
len. Dit betekent tussen 64.000 en
94.000 f per jaar en per werknemer.

De goedkeuring van een project of
van een eventuele vrijstelling van bij-
dragen wordt gegeven door een inter-
ministerieel comité. Dit comité wil
blijkbaar in alle vrijheid kunnen be-
slissen want het advies van de subre-
gionale tewerkstellingscomités wordt
niet langer nodig geacht.

Bovendien blijkt dat deze statuten
worden ,,afgebouwd”. Sinds oktober
werden geen nieuwe aanvragen goed-
gekeurd in het DAC-kader. Het aan-
tal nieuwe goedgekeurde BTK-pro-
jecten was klein. De kredietruimte
voor projecten van BTK en DAC
wordt alsmaar kleiner. Wij vrezen
dat alle kredieten voor tijdelijke sta-
tuten zullen worden opgesoupeerd
door enerzijds de GESCO’s en an-
derzijds de toegewezen BTK-pakket-
ten voor onderwijs.

Mijnheer de Voorzitter, de weerslag
van dit soort beleid is enorm groot,
zowel op de werkloosheid in Vlaan-
deren als op het beleidsinhoudelijke
vlak. Het platform voor de tijdelijke
arbeid dat koepelorganisaties uit de
socio-culturele sector en de vakbon-
den bijeenbrengt, trok reeds einde ja-
nuari aan de alarmbel. Uit een en-
quête bij haar leden bleek dat 50 pro-

cent van de projecten die momenteel
lopende zijn, niet zullen worden ver-
lengd of vroegtijdig zullen worden
beëindigd omdat de promotoren de
extralast van de 5 à 10 procent loon-
bijdrage niet kunnen dragen. Er
dreigt dus bijkomende werkloosheid
in deze sector en vooral, wat volgens
mij nog erger is, een geleidelijke ver-
mindering van de werking van deze
sector.

Immers, in vele gevallen gaat het om
nieuwe werkingsvormen in de socio-
culturele en welzijnssector die aan-
vankelijk als experiment ontstonden
en die beantwoordden aan nieuwe
noden. Zo zijn nieuwe vormingsini-
tiatieven als tweedekansonderwijs,
taalonderricht voor migranten, en
andere minder beperkende opvangs-
vormen in de welzijnssector zoals
dagcentra in het kader van de jeugd-
bescherming en projecten van bege-
leid wonen in de gehandicaptensector
slechts kunnen ontstaan dankzij de
experimenteerruimte hun geboden in
de BTK- en DAC-projecten.

Het is toch normaal dat zich in deze
sector nieuwe initiatieven ontwikke-
len. Hun ontstaan is als het ware de
incarnatie van ,,Vlaanderen leeft”.
De Minister zal het wel met mij eens
zijn.

De initiatieven die zinvol bevonden
werden door de verantwoordelijke
Ministers, werden in grote mate ge-
honoreerd door de Vlaamse Ge-
meenschap en kregen steun via nieu-
we begrotingsposten. Die steun was
echter niet voldoende en de decretale
structuren ontbraken om deze pro-
jecten volledig te financieren op de
begroting. Bij gebrek aan middelen
en deels omwille van verstarde regle-
menteringen konden deze projecten
niet ten volle gesubsidieerd worden
op de respectievelijke begrotingen en
werkten zij verder op basis van de
opslorpingsstatuten.

Door de huidige maatregelen dreigen
echter vele van deze algemeen als ui-
terst waardevol omschreven werk-
vormen te verdwijnen. Het verbaast
ons dan ook ten zeerste dat tegen
deze evolutie nagenoeg niet wordt
gereageerd door de Vlaamse Execu-
tieve. Men laat de ene vernederende
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beslissing na de andere over zich
heen rollen en reageert nauwelijks.
Nochtans stond in het Regeerak-
koord van deze Executieve : ,,De uit-
voering van de programma’s tot op-
slorping van de werkloosheid moet
volledig door de Vlaamse Regering
zelf gebeuren. De toewijzing en con-
trole zullen vereenvoudigd worden
en de beslissingsbevoegdheid over
deze programma’s zal maximaal ge-
decentraliseerd worden . . . “.

Dit deel van het Regeringsprogram-
ma dreigt alvast niet te worden gerea-
liseerd, integendeel. De wijzigingen
die op 20 november 1986 onder vol-
machtsbesluit in het Belgisch Staats-
blad verschenen, hebben geen ander
doel dan de besluitvorming rond die
opslorpingsprogramma’s verder te
centraliseren. Het ministerieel be-
sluit in verband met de eventueel toe
te kennen vrijstelling aan projectpro-
motoren bevestigt dit. Het Intermi-
nisterieel Comité bestaande uit de
Ministers Hansenne, Gol, Verhof-
stadt en Dehaene met daaraan toege-
voegd een lid van de Executieve,
neemt voortaan alle beslissingen. Op
basis van welke criteria ? Dat is niet
duidelijk. Omschrijvingen als ,,activi-
teiten van sociaal nut”, ,,tegemoetko-
men aan dringende behoeften”, ,,zich
overduidelijk richten tot een achter-
gesteld publiek” zijn vage en niets-
zeggende criteria. Trouwens, wil men
deze criteria op hun reële inhoud
toetsen, kan men dit best vragen aan
de Gemeenschapsminister die zich
met deze materie bezighoudt en ac-
tief is in de socio-culturele of wel-
zijnssector of aan instanties die dich-
ter bij de realiteit staan, zoals in het
verleden de subregionale tewerkstel-
lingscomités. Meestal werden de ad-
viezen die deze comités aan het Inter-
ministerieel Comité verstrekken, ge-
volgd, maar blijkbaar werd dit door
bepaalde nationale Ministers als hin-
derlijk ervaren en werd verkozen dit
advies af te schaffen.

Minister Geens heeft ons reeds laten
weten dat hij zelf het advies van deze
subregionale tewerkstellingscomités
zal vragen en bij de beoordeling van
de projecten rekening zal houden
met dit advies. Dat is echter, mijn-
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heer de Minister, niet meer dan een
pro forma regeling tenzij u een veto-
recht zou hebben in die subregionale
tewerkstellingscomités, wat bij mijn
weten tot nu toe niet het geval is.

Daar waar de criteria voor erkenning
en eventuele vrijstelling van promo-
torenbijdragen zeer vaag zijn, zoals
ik daarnet reeds zei, zijn de criteria
die bepalen welke projecten zeker
niet in aanmerking komen voor enige
vrijstelling van bijdragen wel zeer
duidelijk .

Het ministerieel besluit van 31 de-
cember 1986 zegt : ,,alsook alle acti-
viteiten inzake bescherming van het
leefmilieu, de verbetering van de in-
frastructuur of die enige winstgeving
of commercieel karakter vertonen
zullen uitgesloten worden van elke
vorm van vrijstelling van promoto-
renbijdragen.” Werd 1987 ook niet
uitgeroepen tot het jaar van het Leef-
milieu ?

Mijnheer de Voorzitter,  als de
Vlaamse Regering zichzelf en haar
regeerakkoord ernstig neemt dan
moeten er dringend twee zaken ge-
beuren.

Ten eerste, krachtig protesteren te-
gen de maatregelen en de bevoegd-
heidsinmenging van de nationale Re-
gering bij het toewijzen van dergelij-
ke statuten.

Ten tweede, die maatregelen nemen
die nodig zijn om haar eigen beleid
verder te zetten, dit wil zeggen de
nodige kredieten vrijmaken om de te-
werkstelling te garanderen in de so-
cie-culturele sector, de welzijnssector
en de sector van het leefmilieu.

Tot besluit van deze inferpellatie wil
de volgende concrete vragen stellen.

Ten eerste, wat heeft de Vlaamse
Executieve tot nu toe gedaan om te
protesteren tegen de gang van zaken
bij de nationale overheid en wat is ze
eventueel nog van plan hieraan te
doen ? Hoe ziet de Executieve heel
deze gang van zaken te combineren
met haar Regeerakkoord ?

Ten tweede, is de Vlaamse Executie-
ve bereid om in de begroting die wij
in de Commissie bespreken de nodi-
ge kredieten in te schrijven en even-

tueel promotorenbijdragen te haren
laste te nemen ? (Applaus bij AGA-
LEV)

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Mevrouw Nelly Maes (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, het on-
derwerp van mijn interpellatie is het-
zelfde en niet hetzelfde als het onder-
werp dat mevrouw Vogels heeft be-
handeld. Mevrouw Vogels en ik zul-
len, wat de grote lijnen betreft, geen
tegengestelde meningen vertolken.
Ik sluit mij aan bij haar betoog.

Ik wil het accent in mijn interpellatie
naar de socio-culturele sector ver-
schuiven omdat wij de indruk hebben *
dat vooral deze sector in de kou zou
kunnen komen te staan door de re-
cente maatregelen als gevolg van het
Sint-Annaplan, die de beperking van
de tijdelijke tewerkstelling in de so-
cie-culturele sector tot gevolg heb-
ben.

Wij zullen binnenkort de gelegenheid
hebben om de Minister van Cultuur
te feliciteren omdat hij erin geslaagd
is de begroting voor cultuur toch een
stukje op te vijzelen. Nu al moeten
wij daarbij zeggen dat wij vrezen dat
het effect van deze verhoging zal
worden geneutraliseerd door de afna-
me van de tewerkstelling en door de
teloorgang van talrijke projecten in
de socio-culturele sector.

De begroting voor cultuur bedraagt
reeds 14,03  procent van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap. Het
is echter moeilijk om een preciese
schatting te maken wat budgettair de
betekenis is van wat teloor zal gaan
aan projecten en de daarbij horende
tewerkstelling.

Het platform voor de tijdelijke arbeid
heeft de hele publieke opinie en ook
de politieke wereld gewaarschuwd
voor de gevolgen van die nieuwe
reglementering betreffende de bij-
drageplicht van de promotoren op de
tewerkstellingsmogelijkheden zowel
in het welzijnsbeleid als in de sociaal-
culturele sector. Hierdoor zullen on-
vermijdelijk tientallen arbeidsplaat-
sen in de culturele sector verloren
gaan en ook de daarbij horende pro-
jecten, wat al te gemakkelijk wordt
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vergeten. Die evolutie zal niet alleen
een nadelig effect hebben op het glo-
bale personeelsbestand in die sector,
maar zal vooral nieuwe initiatieven
in hun voortbestaan bedreigen waar-
door precies heel dynamische gedeel-
ten van de sociaal-culturele sector
zullen worden getroffen.

Minister Dewael heeft ooit kritische
bedenkingen geuit ten aanzien van
de sociaal-culturele sector en gezegd
dat deze sector vooral nieuwe terrei-
nen uit het oog verloor. Hij noemde
het milieubeleid en de vredesproble-
matiek. De Minister zal nu moeten
vaststellen dat er precies op deze ter-
reinen nogal wat BTK-tewerkgestel-
den waren. En het zijn precies deze
die dreigen te verdwijnen.

Globaal schat men het aantal tijdelij-
ke banen dat in de sociaal-culturele
sector verloren zal gaan op 50 pro-
cent van alle BTK-banen. Voor de
promotoren ligt de kostprijs voor
BTK-ers op 65 a 95.000 frank. Het
tweede jaar komt de last voor de pro-
motoren op 25 procent te liggen en
bedraagt de kostprijs 160.000 à
385.000 frank. Voor DAC-ers be-
draagt de last weliswaar 5 procent of
toch nog 30 a 46.000 frank. Men zou
kunnen antwoorden dat de sociaal-
culturele sector maar in staat moet
zijn om het verschil bij te passen.
Maar mijnheer de Minister, u weet
toch beter dan wie ook hoe moeilijk
het is in deze sector om overschotten
te hebben. Men vreest dan ook dat
het behoud van tijdelijke tewerkstel-
ling zal moeten gebeuren ten koste
van de werkingskosten en ten koste
van een aantal normale activiteiten.

Voorts heeft de sociaal-culturele sec-
tor geen of quasi geen groeimogelijk-
heden van tewerkstelling van profes-
sioneel personeel. Een groot gedeel-
te van de recente groei van de te-
werkstelling in de sociaal-culturele
sector was trouwens te danken aan
de nep-statuten. Indien de vooropge-
stelde maatregelen niet worden her-
zien zullen er ongeveer 500 banen
verdwijnen en dat komt toch overeen
met een bedrijf van een behoorlijk
grote dimensie in het Vlaamse land.

Het ministerieel besluit van 30 de-
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cember  1986 bepaalt dat sommige
promotoren kunnen worden vrijge-
steld van bijdragen wegens redenen
van sociaal nut of wegens dringende
behoeften bij de kansarmen. Me-
vrouw Vogels heeft al kritiek geuit
op het feit dat een Ministeriële Com-
missie hierover een oordeel zal vel-
len. Hier rijst inderdaad de vraag
naar de objectiviteit. Sommigen vre-
zen dat de deur van de politici zal
worden platgelopen en dat wie het
dichtst in de zon staat er zal in slagen
een gunstig oordeel te krijgen van de
Interministeriële Commissie waar-
door het dossier een kwalijke vorm
van politisering krijgt. Wij zullen met
belangstelling vernemen wat de
Vlaamse Regering zal doen om dit te
objectiveren.

Er zijn uitzonderingen mogelijk voor
projecten voor kansarmen, gezinnen,
alleenstaanden, bejaarden, jongeren
met sociale, educatieve of psycholo-
gische moeilijkheden, enzovoort,
maar er zijn duidelijk geen uitzonde-
ringen voorzien voor projecten met
betrekking tot administratie, infor-
matie, toerisme, vrijetijdsbesteding,
evenmmin met betrekking tot en-
quêtes, milieubescherming, verbete-
ring van de infrastructuur.

Vroeger was ook het woord ,,cultu-
reel” hieraan toegevoegd, maar wij
hebben vastgesteld dat dit ten minste
is weggevallen. Voor ons betekent
het dat vrijstellingen mogelijk zijn
voor projecten in de sector van Mi-
nister Coens en Gemeenschapsminis-
ter Steyaert, maar precies niet voor
projecten die zullen worden inge-
diend en te maken hebben met de
organisaties ressorterend onder het
departement van Minister Dewael.
Ik bedoel dit natuurlijk niet als argu-
ment ad hominem, maar wij vrezen
dat precies de socio-culturele sector
meer zal worden getroffen doordat
hij bij voorbaat voor vrijstellingen
wordt uitgesloten.

Wij vragen ons dan ook af of de Mi-
nister van Cultuur over andere en ei-
gen mogelijkheden beschikt om aan
dit euvel tegemoet te komen. Inder-
daad, vroeger was 25 miljoen frank
hiervoor in de begroting ingeschre-
ven en nu niets meer. In de Commis-
sie hebben wij alvast een amende-

ment ingediend om opnieuw 80 mil-
joen frank in uw begroting in te
schrijven ten einde deze sector ster-
ker te gaan beklemtonen. Waar de
promotoren niet kunnen betalen wat
Sint-Anna vraagt, zou aldus Minister
Dewael bij Sint-Anna de penning
kunnen storten ! Wij weten vanzelf-
sprekend niet of onze goedgunstig-
heid door de hele Vlaamse Raad zal
worden gevolgd.

Men zou zich de vraag kunnen stellen
waar deze 500 verdwijnende banen
zullen worden gehaald. Mijnheer de
Minister, u zal ongetwijfeld ook over
de documentatie beschikken. Er wer-
den steekproeven gedaan en uitge-
breide bevragingen georganiseerd in
de socio-culturele sector. Men is tot
de conclusie gekomen dat in alle koe-
pels en in alle ideologische en filoso-
fische richtingen de scherven in het
rond vliegen. De koepel CSKW ci-
teert een verlies van 50 betrekkingen.
De sector samenlevingsopbouw (VI-
BOSO),  die 150 mensen in bijzonde-
re statuten tewerkstelt, zegt onom-
wonden dat hij zonder remgeld tot
afdankingen moet overgaan. In het
DAC zou het gaan om 80 banen en
in het BTK, dat reeds in afbouw is
omdat sinds 1986 geen verlengingen
meer zijn toegestaan, zal in 1987 de
rest volledig verdwijnen zodat een
aantal zinvolle initiatieven in de
buurthuizen zullen worden opge-
doekt, zoals jeugdatelier, inwoners-
inspraak, burenhulp, kinderwerking
in buurthuizen, enzovoort. De Cen-
trale voor Socialistisch Cultuurbeleid
signaleert dat voor 17 van de 30 aan-
gesloten organisaties, die samen 30
BTK’ers en 67 DAC’ers  in dienst
hebben, het aantal tot 50 procent zal
worden herleid. Bij VAKBEL, met
16 organisaties werden 48 BTK-ers
en DAC-ers tot 13 herleid. Dit aantal
bedraagt dus duidelijk meer dan 50
procent. De Vlaamse Federaties voor
Jeugdhuizen heeft een honderdtal
projecten met 200 tewerkgestelden ;
ook dit aantal zal tot 50 procent wor-
den herleid. Tevens dient rekening
te worden gehouden met het feit dat
de regelingen in verband met de ge-
wetensbezwaarden ook een negatie-
ve werking hebben te meer daar deze
groep reeds moeil i jkheden onder-
vond voor de gewone tewerkstelling.
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De heer E. Coppens (SP) plaatste een aantal vraagtekens bij de subsidiëringscriteria
gehanteerd door het Bijzonder Fonds voor Maatschappelijk Welzijn

Centravoc zegt dat er honderd ar-
beidsplaatsen zullen verdwijnen. De
Bond voor Vormings- en Ontwikke-
lingsorganisaties die zeventig organi-
saties telt waarvan er 42 tot 236 tijde-
lijk tewerkgestelden gekomen zijn,
zegt dat zij dat niet kunnen blijven
doen en dat 48 percent van die banen
verloren zullen gaan. De Bond Beter
Leefmilieu met zijn 57 leden zegt dat
voor 68 percent de tewerkstelling van
de tijdelijken zeer problematisch
wordt en dat de 18 BTK-ers van de
Bond zelf zullen moeten opstappen.

Mijnheer de Minister, er zijn met be-
trekking tot het recent gepubliceerde
ministerieel besluit vragen in verband
met de mogelijkheid tot vrijstelling
en hoever men daarin zal gaan. Wel-
ke rechtszekerheid is er hier ? Wordt
ook een mogelijkheid ingebouwd
voor tijdelijke en gedeeltelijke vrij-
stelling ? Wanneer zal hierover uit-
sluitsel komen ?

De vragen die wij u vanuit onze be-
zorgdheid hebben overgemaakt, heb-
ben ook te maken met wat door de
Vlaamse Regering zelf is beloofd. De
Vlaamse Regering heeft gezegd dat
zij er zou naar streven de tewerkstel-

ling in de culturele sector te verhogen
en daarbij te onderzoeken hoe de
kredieten voor de opslorpingspro-
gramma’s kunnen aangewend wor-
den voor duurzame en statutaire te-
werkstelling. Dat is natuurlijk een zin
die ik bij mijn voorbereiding tot deze
interpellatie in ongeveer alle publica-
ties heb teruggevonden, waarschijn-
lijk een van de meest geciteerde zin-
nen uit de beleidsverklaring van de
Vlaamse Regering. Ik vraag dan ook
dat men ons zou duidelijk maken hoe
daaraan gevolg zal worden gegeven
en hoe dit concreet zal worden inge-
vuld .

Het is de vraag of de Vlaamse Minis-
ter voorstellen zal doen aan de inter-
ministeriële commissie voor gehele of
gedeeltelijke vrijstelling van de bij-
drageplicht voor promotoren uit de
sociaal-culturele sector. Daarover
bestaat de grootste onzekerheid. Wij
hopen daarop een duidelijk antwoord
te krijgen. In 1985, ik heb dit reeds
gesignaleerd, werd in de begroting
een post ,,Behoud van de Tewerkstel-
ling” van 25 miljoen frank ingeschre-
ven. In 1986 was deze post nog enkel
pro memorie. aanwezig. Mogen wij
opnieuw verwachten dat daarvoor

een krediet komt ?

Ik kom aan mijn laatste vraag. Kan
en zal de Minister pogingen doen om
het toepassingsbeleid van het Inter-
departementaal Begrotingsfonds uit
te breiden tot de sociaal-culturele
sector ?

Tot hiertoe lijkt het erop dat die laat-
ste vraag negatief moet worden
beantwoord. Dan zal het toch echter
van twee zaken één moeten zijn : of-
wel wordt de socio-culturele sector
volkomen uitgesloten bij de vrijstel-
lingen voor de promotoren in de so-
cie-culturele sector, ofwel moet de
toegang mogelijk worden gemaakt
tot dat Interdepartementaal Begro-
tingsfonds. Beide zijn onverenigbaar.
Dat weten wij wel. Men kan zich toch
echter niet voorstellen dat de socio-
culturele sector uit beide zou worden
gesloten en blijven. Vandaar de be-
langstelling waarmee wordt uitgeke-
ken naar het antwoord op deze
vraag.

Tot slot wens ik nog een bedenking
te formuleren. De zorg voor de te-
werkstelling is in onze Gemeenschap
de grootste zorg. Wij zullen de ko-
mende dagen veel praten over cul-
tuur en over allerlei aspecten van de
bevoegdheden van de Vlaamse Ge-
meenschap. Bij dit alles blijft dàt de
grootste bezorgdheid waarmee indi-
viduen, families en politieke manda-
tarissen te kampen hebben.

Het stoort ons te moeten vaststellen
dat de Vlaamse Gemeenschap de
drijvende motor is in dit land die er-
voor zorgt dat er geld voorhanden is
voor tewerkstellingsprogramma’s,
maar het ontgoochelt ons diep dat de
huidige structuren ons niet in staat
stellen om dat geld ook aan te wen-
den op de wijze zoals wij het wensen
en dat wij onze Vlaamse Regering
niet het gewaarborgd minimum inko-
men kunnen garanderen noodzake-
lijk om die tewerkstellingsprogram-
ma’s een impuls te geven die over-
eenstemt met de kracht van onze in-
spanningen. Samen met degenen die
dit namens het platform hebben ge-
zegd stellen wij voor een open werk-
gelegenheidsconferentie te organise-
ren, ook voor de sociaal-culturele
sector. Laat ons het nodige doen om
de overheveling te bekomen naar de
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Gemeenschappen toe. Ik denk dat de
politieke wil die daarvoor kan wor-
den opgebracht ook zou moeten
gekanaliseerd worden.

Mijnheer de Voorzitter, ik dank de
vergadering voor de aandacht die aan
dit probleem wordt besteed. Gezien
vele collega’s commissievergaderin-
gen dienden bij te wonen konden zij
hier niet aanwezig zijn maar ik ben
ervan overtuigd dat zij onze bezorgd-
heid delen. (Applaus bij de VU)

De Voorzitter : De heer Seeuws
heeft het woord.

De heer W. Seeuws (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega’s, ik sluit mij aan bij de
interpellatie van collega Maes, meer
bepaald over de tewerkstelling bin-
nen de sociaal-culturele sector die in-
derdaad een oud zeer is dat reeds
verschillende malen is ter sprake ge-
bracht. Wij stellen helaas vast dat de
situatie er de jongste tijd niet op ver-
betert, integendeel. Gisteren hadden
wij het in de Commissie nog over de
personeelsstop die reeds dateert van
de periode van Minister De Backer
en die nog steeds wordt gehand-
haafd. Dit heeft tot gevolg dat een
groot aantal organisaties sterk onder-
bemand zijn. Zo zijn er bijvoorbeld
instellingen die met een minimale
personeelsbezetting vier maal méér
uren presteren dan het aantal waar-
voor men momenteel betoelaagd
wordt.

De enige mogelijkheid was en is dan
ook een beroep te doen op ,,tijdelijke
werknemers” : BTK-ers, DAC’ers,
TWW en op gewetensbezwaarden.

De sector werkt al jaren met deze
,,noodoplossingen”. Intussen werd
op diverse terreinen steeds gepleit
voor een stelselmatige omzetting van
deze precaire statuten naar een nor-
male tewerkstelling.

De Vlaamse Regering en ook Minis-
ter Dewael namen dit op in hun be-
leidsverklaring.

De maatregelen die nu door het
Pinksterspaarplan werden ingevoerd
staan echter volledig haaks op de eer-
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der genoemde intenties.

Er kan inderdaad voor worden ge-
vreesd - en het is ook zo - dat de
gevraagde tussenkomsten in de loon-
kosten tot gevolg hebben dat het aan-
tal BTK-ers en DAC-ers tot op de
helft zal worden gereduceerd. Me-
vrouw Maes heeft dit met cijfers aan-
getoond.

Wat de gewetensbezwaarden betreft,
is het voor de sociaal-culturele sec-
tor, door de vastlegging van een te
lage prioriteit voor toewijzing, vrij-
wel uitgesloten dat zij nog gewetens-
bezwaarden zal kunnen in dienst ne-
men.

Deze toestand dreigt dus dramatische
gevolgen te hebben. Een globaal te-
werkstellingsplan voor de sociaal-cul-
turele sector is dan ook meer dan
ooit noodzakelijk. Rekening hou-
dend met het advies van de SERV,
waarin kon worden berekend dat de
overheidstegemoetkoming per vol-
waardige arbeidsplaats, in dezelfde
orde van grootte ligt als de totale kost
voor de overheid van een uitkerings-
gerechtigde volledig werkloze, is er
geen enkele reden waarom dit nog
langer wordt uitgesteld. Specifieke
maatregelen werden hier ook door
collega Maes aangeduid.

Daarenboven is bewezen dat de over-
heidsbestedingen, wat men daarover
ook moge zeggen, precies in de cultu-
rele sector, naast afgeleide economi-
sche en sociale aspecten, een return
van ongeveer 75 procent van deze in-
vesteringen ressorteert.

De jongste jaren werd trouwens, ook
in de sociaal-culturele tewerkstelling,
flink ingeleverd, hoe kan het ook an-
ders. Er werd berekend dat voor de
periode 1983-1986 per gesubsidieerde
tewerkstellingsplaats een bedrag van
meer dan 53.000 frank werd ingele-
verd. Voor het totaal van de nage-
noeg 1.500 gesubsidieerde culturele
werkers, betekent dit een bedrag van
bijna 80 miljoen frank. Eind 1987 zou
dit bedrag zelfs oplopen tot 97 mil-
joen frank. Het is dus duidelijk dat
eindelijk werk zou moeten worden
gemaakt van een ernstig tewerkstel-
lingsbeleid.

Mijn vraag is, aansluitend bij de in-

terpellatie en de vraagstelling van
collega Maes, welke initiatieven u
denkt te nemen, mijnheer de Minis-
ter, om aan dit dringend en nijpend
probleem een oplossing te geven en
binnen welke termijn dit zal kunnen
worden gerealiseerd. (Applaus bij de
SP en de VU)

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, de twee in-
terpellaties en het betoog van de heer
Seeuws waren gericht aan vier leden
van de Executieve. Wij zijn overeen-
gekomen dat ik over de algemene
elementen een antwoord zal ver-
strekken en dat nadien kan worden
ingegaan op de deelaspecten naar de
verschillende afdelingen van het Mi-
nisterie van de Vlaamse Gemeen-
schap en de Ministers die met een
bepaald deel van het beleid op dit
vlak zijn belast.

Ik wilde alleen ook benadrukken dat
momenteel in de commissies, waar
de bespreking van de begroting
plaatsheeft, deze thematiek, die erg
ingewikkeld is, ter sprake komt.

In de eerste plaats wil ik enkele za-
ken preciseren omdat ik zowel uit de
interpellatie van mevrouw Vogels als
die van mevrouw Maes heb begrepen
dat een en ander niet zo duidelijk is.
Ik heb daarvoor begrip en bijgevolg
meen ik dat een verduidelijking nut-
tig is.

Wat de adviesbevoegdheid van de
sub-
regionale tewerkstellingscomités be-
treft, kan ik het volgende mededelen.

Het is niet juist dat men geen advies
meer zal inwinnen bij de subregiona-
le tewerkstellingscomités en dat de
interministeriële commissie bijgevolg
in alle vrijheid zal kunnen beslissen.
Men heeft hier aangevoerd dat men
ter zake naar een centralisering gaat.
Dat is niet helemaal juist. Ik geef toe
dat een aantal elementen, die vroe-
ger tot de adviesbevoegdheid be-
hoorden, niet meer bestaan.

Laten wij de verschillende systemen
even afzonderlijk bekijken. Voor het
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derde arbeidscircuit blijft het advies
van de subregionale tewerkstellings-
comités behouden. Aangaande de
mogelijkheid om inzake DAC-type-
projecten een advies te vragen en,
eventueel, ook de goedkeuringsbe-
voegdheid over te dragen aan de sub-
regionale tewerkstellingscomités,
hebben wij, ingevolge een vraag van
de Vlaamse Executieve, voldoening
gekregen. In het ontwerpbesluit was
een dergelijke delegatie naar de sub-
regionale tewerkstellingscomités niet
meer voorzien, maar deze mogelijk-
heid werd opnieuw opgenomen. Dus,
wat de DAC-projecten betreft, blijft
de adviesbevoegdheid bestaan.

Nochtans moet ik zeggen dat, niette-
genstaande er voor de BTK-projec-
ten van onzentwege sterk werd aan-
gedrongen om de adviesmogelijkheid
te behouden, zij niet verplicht werd
gesteld. Wel is de mogelijkheid voor-
zien dat de gewestelijke Executieven
de raadpleging bij de subregionale te-
werkstellingscomités zelf kunnen or-
ganiseren. De gewestelijke Ministers
van Tewerkstelling zijn vertegen-
woordigd in de Interministeriële
Commissie.

Ik heb bijgevolg beslist dat over alle
BTK-projecten het advies van de
Vlaamse subregionale tewerkstel-
lingscomités zal worden ingewonnen,
wat als basis moet dienen voor het
advies dat door mijn medewerker
wordt verstrekt in de interministerië-
le commissie. Ik meen dat op die ma-
nier wordt tegemoetgekomen aan de
vraag, gesteld door mevrouw Maes,
dat niet centraal zou worden beslist
maar dat rekening zou worden ge-
houden met adviezen verstrekt door
de organen aan de basis, zijnde de
subregionale tewerkstellingscomités.

Een ander punt, namelijk de mogelij-
ke vrijstelling van vijf, respectievelijk
tien procent, die door de promotoren
kan worden bekomen, behoeft enige
klaarheid.

Wat de BTK-projecten betreft, is de-
ze vrijstelling enkel mogelijk in de
sociale sector. Een vrijstelling van 10
procent kan worden toegekend gedu-
rende het eerste jaar, wanneer de
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werkgever, waarvan de activiteiten
een sociaal nut hebben of gericht zijn
tot een bijzonder achtergesteld pu-
bliek, kan bewijzen dat het onmoge-
lijk is deze bijdrage te betalen. In het
uitvoeringsbesluit van 31 december
werd deze mogelijkheid echter toege-
spitst op de projecten die betrekking
hebben op de meest kansarme groe-
pen in onze maatschappij. Dit is het
gevolg van het feit dat, om budgettai-
re redenen, de selectiviteit naar deze
initiatieven sterker moet worden
geaccentueerd. De andere werkge-
vers van BTK-ers zullen de eigen bij-
drage van 10 procent moeten beta-
len.

Voor het DAC bestaat dezelfde mo-
gelijkheid tot vrijstelling van de bij-
drage. Er is bovendien de mogelijk-
heid van vrijstelling voor de project-
promotoren van DAC-projecten die
uitkeringsgerechtigde volledig werk-
lozen tewerkstellen waarvan de ge-
middelde werkloosheidsduur hoger
ligt dan het gemiddelde in het ambts-
gebied van de subregionale tewerk-
stellingsdienst, per geslacht en per
leeftijd en minstens 36 maand be-
draagt.

Dit zijn limitatieve voorwaarden
maar ik wil toch onderstrepen dat in
het DAC de vrijstellingsmogelijkheid
bestaat voor alle projecten, althans
wanneer de promotoren zich richten
tot de meest getroffen categorieën
van werklozen en werkzoekenden.
Op de allereerste plaats geldt het hier
een sociale bekommernis die om
budgettaire redenen noodzakelijk
was geworden. Pioritair heeft men de
werklozen en werkzoekenden geno-
men die het zwaarst zijn getroffen.

Wat de grond van de zaak betreft na
deze toelichting in verband met de
adviesbevoegdheid en de vrijstel-
lingsmogelij kheid van persoonlijke
bijdragen, wil ik zowel aan mevrouw
Vogels als aan mevrouw Maes en de
heer Seeuws voorhouden dat in de
Regeringsverklaring twee dingen
staan in verband met de tewerkstel-
ling in de sociaal-culturele sector.

De uitvoering van de programma’s
tot opslorping van de werkloosheid
dient volledig door de Vlaamse Re-
gering zelf te gebeuren, dit met het

oog op het nadien kunnen onderzoe-
ken en nagaan hoe tot duurzame en
stabiele tewerkstelling in de sociaal-
culturele sector kan worden overge-
gaan. Die elementen houden uiter-
aard met elkaar verband.

Tot op dit ogenblik is die uitvoering
van de programma’s tot opslorping
van de werkloosheid niet gereali-
seerd. Wij blijven dit standpunt bij
de nationale Regering verder verde-
digen. Inmiddels blijven wij stellen
- zoals tijdens de vorige legislatuur
- dat de beschikbare middelen voor
de opslorpingsprogramma’s over de
Gewesten dienen te worden verdeeld
in verhouding tot het aantal werkzoe-
kenden. Het lijkt mij een logische en
sociaal verantwoorde verdeling, wan-
neer het pakket - het globale pakket
wordt door de nationale overheid be-
paald - kan worden verdeeld op ba-
sis van het aantal werklozen. Dit be-
tekent dat men rekening houdt met
de objectieve behoeften om dergelij-
ke programma’s op gang te brengen.
Daardoor wordt een belangrijke be-
voegdheid - via een beslissing van
de interministeriële Commissie -
aan het Vlaamse Gewest toegekend.

Ik doe u opmerken dat door het om-
zetten van de totale tewerkstelling
van de DAC’s,  BTK’s en TWW’S  in
de gemeenten, in functies van gesub-
sidieerde contractuelen, het statuut
van deze tewerkgestelden aanzienlijk
werd verbeterd. Ik geef grif toe dat
er nog altijd een aantal onduidelijk-
heden bestaan die verband houden
met de vrij ingewikkelde situatie van
waaruit men komt. Er zijn inderdaad
overgangsmoeilijkheden maar toch is
er een duidelijke verbetering naar de
individuele personen toe.

Hetzelfde geldt voor de invoering
van een sociaal luik bij het Interde-
partementaal Begrotingsfonds waar-
bij betrekkingen, die vroeger werden
toegekend onder het statuut van
BTK, DAC en TWW, in normale be-
trekkingen kunnen worden omgezet.

Een ander element is het feit dat de
reglementerende bevoegdheid voor
de opslorpingsprogramma’s, krach-
tens de bijzondere wet van 8 augustus
1980, berust bij de nationale Rege-
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ring maar dat de Executieven daarbij
moeten worden betrokken. Daarom
hebben wij, bij de bespreking in de
Interministeriële Commissie van de
criteria voor vrijstelling van de bij-
dragen, aangedrongen op een ruime-
re interpretatie. Ik heb u reeds gesig-
naleerd dat de meer restrictieve in-
terpretatie werd weerhouden om de
redenen die ik heb uiteengezet.

Vervolgens moet er op worden gewe-
zen dat de verschillende opslorpings-
programma’s er in de eerste plaats
op gericht zijn aan volledig werklo-
zen, en bij voorkeur dezen die de
geringste kansen hebben op wederte-
werkstelling, een zinvolle tewerkstel-
ling te bieden. Dit is onze eerste
doelstelling.

Deze maatregelen betekenen terzelf-
der tijd een aanzienlijke subsidiëring
voor diverse organisaties en instellin-
gen in de sociaal-culturele sector,
ook wanneer men rekening houdt
met de bijdrage die nu van de promo-
toren wordt gevraagd. De getroffen
maatregelen houden in de allereerste
plaats rekening met de personen.
Vanzelfsprekend is het ook voor de
instellingen en organisaties, die hen
op die manier kunnen opvangen, een
additionele steun.

De interpellanten hebben gevraagd
welke gevolgen de eigen bijdrage zal
hebben op de tewerkstelling in deze
programma’s.

Het is niet mogelijk de balans op te
maken van het effect dat deze eigen
bijdrage zal hebben. Het onderzoek,
waarbij aan de projectpromotoren
wordt gevraagd of zij bereid zijn de
voorziene tussenkomsten in het loon
te betalen, dan wel of zij vrijstelling
vragen in de loonkosten, is volop aan
de gang. De gegevens worden ver-
wacht. De interpellanten hebben cij-
fers vermeld. Het is duidelijk dat
men moet kunnen beschikken over
het globale overzicht, dat men slechts
binnen enkele weken verwacht. Dan
zal men erover kunnen oordelen wel-
ke maatregelen zich opdringen.

Een punt dat direct naar de Vlaamse
Gemeenschap wordt toegespeeld
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is dit van de begrotingsmiddelen, met
het oog op de instandhouding van de
opslorpingsprogramma’s. Welnu, in
onze begroting zijn geen bijkomende
middelen voorzien inzake de opslor-
pingsprogramma’s. Er bestaat de re-
geling dat de projectpromotoren
moeten tussenkomen naar rata van
vijf of tien procent, met de mogelijk-
heid van vrijstelling. Wij hebben
daarmee in onze begroting uiteraard
geen rekening kunnen houden. Ik wil
er wel op wijzen dat in de opgesomde
sectoren - de collega’s kunnen daar
bijkomende toelichting over geven -
belangrijke inspanningen ter zake
worden gedaan.

Wat de welzijnssector betreft werd
door de nationale Regering een mi-
nisterieel besluit getroffen dat voor-
ziet dat de interministeriële commis-
sie de vrijstelling voorstelt voor pro-
jecten die personen, gezinnen, be-
jaarden, alleenstaanden, gehandicap-
ten en jongeren in moeilijkheden hel-
pen, die tegelijkertijd moeilijkheden
hebben van materiële, sociale, me-
disch-sociale, psychologische en edu-
catieve aard. Dit omvat een vrij rui-
me omschrijving. Ter zake onderhan-
delt Minister Steyaert momenteel
met de nationale Minister van Arbeid
en Tewerkstelling, ten einde te ko-
men tot een regeling waarbij deze cri-

- teria maximaal worden benut.

Bovendien werd een besluit genomen
ter bevordering van de tewerkstelling
in de welzijnssector door de recyclage
van twee procent van de loonmassa
in deze sectoren. Op korte termijn
kunnen daardoor voor de sectoren
die hiervoor in aanmerking komen
een vijfhonderdtal arbeidsplaatsen
worden gecreërd.

Ten slotte wil ik wat de welzijnssector
betreft ook vermelden dat een aantal
werknemers uit de derde arbeidscir-
cuits en het bijzonder tijdelijk ‘kader
een volwaardig werknemersstatuut
zullen ontvangen via de tewerkstel-
lingsmogelij kheden, gecreëerd door
het Interdepartementaal Begrotings-
fonds. Men moet ervan uitgaan dat
voor de sector van het leefmilieu de
overgrote meerderheid van de werk-
nemers uit de opslorpingsprogram-
ma’s, die op de leefmilieuproblema-

tiek betrekking hebben, door de ge-
meentebesturen werden tewerkge-
steld, onder meer in het kader van
een type-project leefmilieu van het
derde arbeidscircuit. Deze problema-
tiek wordt dus aangepakt via het
nieuwe systeem van de gesubsidieer-
de contractuelen, waarin de DAC-
werknemers zijn opgenomen.

Inzake de culturele sector werd hier
herhaaldelijk verwezen naar het bij-
zondere krediet dat in de begroting
van 1985 was opgenomen, met het
oog op het behoud van de werkgele-
genheid in deze sector. Het is u allen
voldoende bekend dat dit een forfai-
tair krediet was dat via het bijblad
werd verdeeld over de verschillende
geledingen van de culturele sector in
het sociaal-cultureel vormingswerk
voor volwassenen, zowel in vereni-
gingsverband als voor instellingen,
koepelorganisaties en dies meer.

Door middel van het bijblad werd het
destijds onder de verschillende arti-
kelen van de begroting gespecifieerd.
Voor 1986 en 1987 zijn deze kredie-
ten nog steeds in de begoting opgeno-
men. Zij vormen mede de basis van
waar men vertrokken is om de nieu-
we kredieten voor 1987 aan te vra-
gen. Bij de meeste van deze kredie-
ten zien wij trouwens een stijgende
lijn.

Daarnaast kunnen de middelen voor-
zien in het Interdepartementaal Be-
grotingsfonds eveneens in de socio-
culturele sector worden besteed. De
Gemeenschapsminister van Cultuur
wil met het oog op het afsluiten van
een protocol onderhandelingen aan-
knopen met Minister Hansenne, die
trouwens bevoegd is voor het Fonds.

De maatregelen door de nationale
Regering genomen in het kader van
het Sint-Annaplan - ik zal dit niet
verhelen - zijn sterk hinderend om
op het vlak van de opslorpingspro-
gramma’s werk te verrichten en voor-
uitgang te boeken. De sterke groei
van deze tewerkstellingsprogramma’s
is duidelijk afgeremd geworden,
waardoor er een aanzienlijke vertra-
ging is opgelopen. Zowel het ter be-
schikking stellen van de middelen als
de reglementering zijn nationale aan-
gelegenheden en bij de toepassing er-
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van worden wij ook niet altijd volle-
dig betrokken. Ik meen echter dat
het overzicht dat ik u heb geboden
op het vlak van de verschillende sec-
toren er duidelijk op wijst dat wij bin-
nen dit kader de maximale effecten
trachten op gang te brengen. Wij
kunnen onmogelijk via de eigen be-
groting van de Vlaamse Gemeen-
schap de verminderingen die de na-
tionale Regering op het vlak van de
tewerkstellingspolitiek heeft doorge-
voerd, compenseren. Mijn stelling is
dat wij wat dit betreft een ruimere
bevoegdheid zouden moeten krijgen,
gepaard gaand met een grotere auto-
nomie. Inmiddels is dit niet het geval.
Wel wordt de bevoegdheid binnen
het huidige kader door ons maximaal
geïnterpreteerd en uitgevoerd. (Ap-
plaus) . .

De Voorzitter : Mevrouw Vogels
heeft het woord.

Mevrouw M. Vogels (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Executieve, colle-
ga’s, het antwoord van de Voorzitter
van de Executieve heeft mij niet
overtuigd en dan druk ik mij zacht
uit. Bij de nationale Regering zou
verschillende malen zijn aangedron-
gen op meer inspraak wat BTK en
DAC betreft. U heeft, mijnheer de
Voorzitter van de Executieve, het in-
gewikkelde systeem voor ons een
beetje willen verduidelijken, hoewel
het ingewikkeld blijft. Uit uw ant-
woord moet ik echter afleiden dat
men u voortdurend met een kluitje
in het riet stuurt. Van al de tijdelijke
statuten die in Vlaanderen worden
toegewezen vormen de GESCO’s het
grootste pakket. Over de toewijzing
van deze statuten heeft u niets te zeg-
gen, er is zelfs geen adviesrecht.

Wat de tweede belangrijkste beslis-
singscategorie betreft, met name het
BTK, heeft u alleen nog inspraak via
een vertegenwoordiger van de Exe-
cutieve. Hierbij is het mij echter nog
altijd niet duidelijk of die vertegen-
woordiger al dan niet stemrecht heeft
in het Interministerieel Comité en of
er een vorm van vetorecht bestaat
vanwege de vertegenwoordiger van
de Vlaamse Executieve ?
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Minister G. Geens : De Commissie
doet een voorstel en het zijn de natio-
nale Ministers van Tewerkstelling en
Arbeid en Begroting die beslissen of
het project al dan niet wordt toege-
kend.

Mevrouw M. Vogels : In feite hebt
u dus geen stem in deze beslissing.

Minister G. Geens : Wij hebben een
inbreng na de besluitvorming toe. Uit
de feiten blijkt wel - en dat kan ik
u formeel bevestigen - dat voor de
BTK-DAC-voorstellen in het Vlaam-
se Gewest onze adviezen doorslagge-
vend zijn.

Mevrouw M. Vogels : Wat de DAC’s
betreft is er een advies van de subre-
gionale tewerkstellingscomités ; het
slijkt er echter meer en meer op dat
men niet veel DAC-projecten meer
zal goedkeuren. Inderdaad, sedert
oktober werd er geen enkel bijko-
mend project meer goedgekeurd. De
invloed van de adviesprocedure heeft
bijgevolg weinig, om het lijf. Ik blijf
dus bij mijn stelling dat de Vlaamse
Regering zich in deze zaak heeft la-
ten rollen.

Op het einde van uw betoog stelt u
dat de Vlaamse Executieve, in het
kader van de begroting, geen com-
pensatie kan toestaan in verband met
eventuele bijpassingen die ter hare
laste zouden vallen. Ter zake wens
ik te verwijzen naar een antwoord
van de heer Hansenne op een mon-
delinge vraag in verband met deze
vrijstellingen, waarin hij doorverwees
naar de Vlaamse Executieve. Het is
dus wel grof dat de nationale Rege-
ring, die alles naar zich toetrekt, die
zelfs kan bepalen wie vrijgesteld kan
worden en wie niet, achteraf gaat be-
delen bij de Vlaamse Executieve of
bij de verantwoordelijke Ministers
opdat zij die 5 procent of 10 procent,
via hun begroting, zouden bijpassen.

Mijn basisstelling is dat de beslis-
singsprocedure in verband met de tij-
delijke statuten verder gecentrali-
seerd en gepolitiseerd wordt. U hebt
mij niet van het tegendeel overtuigd.

Vervolgens stelt u dat het eerste doel
van de tijdelijke statuten was een
aantal moeilijk plaatsbare werklozen
te werk te stellen. Thans is het zo

De heer E. Flamant (PVV) uitte zijn
bezorgdheid over de terugloop van het
NWK-personeelsbestand

gegroeid dat, op die manier, een on-
rechtstreekse steun aan een aantal
socio-culturele en welzijnsprojecten
werd verleend. Dit komt vanzelfspre-
kend deze projecten ten goede, maar
het was eveneens een goede zaak
voor de Vlaamse Executieve en de
Ministers binnen de Executieve om-
dat, op die manier, een aantal van
hun beleidsdoelstellingen werden ge-
realiseerd.

Dientengevolge meen ik dat de
Vlaamse Executieve en de Ministers
binnen de Vlaamse Executieve hun
verantwoordelijkheid moeten nemen
en dit dossier vanuit dat standpunt
moeten bekijken, willen wij het be-
leid dat wij op dit ogenblik voeren en
waarvoor wij ons baseren op een aan-
tal tijdelijke statuten, verder zetten.
Wij moeten daar de gevolgen van
dragen en middelen voor vrijmaken.

Thans kom ik tot de projecten inzake
leefmilieu.

De meeste van deze projecten wer-
den overgeheveld via het systeem van
GESCO’s, omdat zij tot de gemeen-
tebesturen behoorden, stelde u. Ter
zake is er alvast één belangrijke uit-
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Vogels
zondering, met name de BNVR -
de Belgische Natuur- en Vogelreser-
vaten - één van de steunpeilers van
het beleid van de heer Lenssens in
verband met het natuurbehoud. De-
ze instellingen werken meer en meer
met BTK’ers  en DAC’ers  voor het
onderhoud van de door Minister
Lenssens erkende natuurreservaten.

Volgens het ministerieel besluit, dat
op 31 december verscheen, kunnen
deze, hoe dan ook, geen beroep meer
doen op eventuele vrijstellingen en
zullen een aantal betrokkenen af-
vloeien, wat het beheer van de na-
tuurreservaten en het beleid van de
heer Lenssens op de helling zet.

De Voorzitter : Mevrouw Maes heeft
het woord.

Mevrouw N. Maes (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik wil de
Vlaamse Regering danken om de
aandacht die aan het probleem is be-
steed en omdat zij onze interpellatie
niet, zoals dat meermaals gebeurt,
heeft weggewuifd.

Het is misschien overdreven te zeg-
gen dat wij dat appreciëren, maar het
gebeurt zo weinig dat wij deze hou-
ding inderdaad appreciëren.

Wij stellen vast dat dit een Belgisch
ministerieel besluit is en blijft. Ik
maak hier even van de aanwezigheid
van Minister Steyaert gebruik om de
terminologie van dit besluit aan haar
aandacht te onderwerpen.

De vrijstellingen die kunnen worden

bekomen voor promotoren en pro-
jecten die zich richten tot een bijzon-
der achtergesteld publiek - in het
Frans luidt dat : ,,un public particuliè-
rement défavorisé”, dat verstaan wij
- maar een achtergesteld publiek
noem ik evenwel een gediscrimineerd
publiek en niet een kansarme groep.
Dit wijst erop dat bij de opstelling
van dergelijke teksten geen enkele
Vlaming werd betrokken, want an-
ders zou zo een onzin niet zijn neer-
geschreven.

Minister G. Geens : Deze vraag dient
u te stellen aan de nationale Minister
die deze tekst heeft opgesteld.

Mevrouw N. Maes : Mijnheer de Mi-
nister, ik zal niet nalaten dat te doen.
Ik gebruik dit als illustratie om erop
te wijzen dat wij, als Vlaamse Ge-
meenschap, worden geconfronteerd
met de gevolgen van een concept
waarmee wij niets te maken hadden.

Uw poging om, in de mate van het
mogelijke, de schade ervan te beper-
ken kunnen wij toejuichen, en wij
steunen u daarin, maar dat neemt na-
tuurlijk de grond van de zaak niet
weg.

Wanneer Minister Geens zegt dat zij
bijdragen zullen moeten betalen, dan
zeggen wij dat zij niet kunnen betalen
en dat zij bijgevolg tot afdankingen
zullen moeten overgaan. Daarom
zijn wij vandaag hier op deze tribune
gekomen.

Blijkbaar moet nog een gevecht wor-
den geleverd ten einde de socio-cul-

turele sector vaste voet te geven in
het Interdepartementaal Begrotings-
fonds waarin men de sociale sector
reeds heeft toegelaten.

Mocht dat mogelijk zijn, dan zou
men ten minste niet alles hebben ver-
loren en zou er nog enig uitzicht zijn,
want mogelijkheden om in deze zin-
volle sector de tewerkstelling op een
normale manier te laten groeien,
hebben wij als Vlaamse Gemeen-
schap helaas niet.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor deze voormid-
dag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
12.10 uur.
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